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Kommunedirektørens innledning 
 
Tertialrapporten gir en status på økonomi og de ulike politiske oppdragene som kommunedirektøren 
har ansvar for. Det er Lier kommunes egne retningslinjer som er styrende for rapporteringen.  

Rapporten har hovedfokus på oppfølging av resultater, vedtak og ressursbruk fra vedtatt 
handlingsprogram og økonomiplan 2025 - 2028, samt årsbudsjettet. Denne rapporten går til alle 
hovedutvalg, formannskapet og kommunestyret. 

Kommunedirektøren foreslår enkelte budsjettjusteringer i denne tertialrapporten. Som det har 
fremkommet i månedsrapporter gjennom året, er det utfordringer i flere virksomheter med å klare å 
holde budsjettene. Samtidig erfarer Lier kommune en svikt i skatteinntekter. Kommunedirektøren følger 
opp situasjonen med merforbruk i virksomhetene, og det har fra årets start vært høyt fokus på 
økonomioppfølging i hele organisasjonen. Kommunestyret har vedtatt flere omstillingstiltak både i juni 
2024 og i HP for 2025, som det nå jobbes med implementeringen av.  Parallelt jobbes det med å oppnå 
budsjettbalanse i de virksomhetene som fortsatt har utfordringer med dette.  
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Kommunestyrets vedtak: 
1. Kommunestyret vedtar følgende justeringer i driftsbudsjettet: 

 
  
2. Kommunestyret vedtar følgende justeringer i investeringsbudsjettet: 

 
  
3. Tertialrapport per 30.04.2025 tas til orientering. 
  
Det settes av kr 322.000,- til innkjøp av møbler til Tranby skole i første tertialrapport i 2025 fra 
disposisjonsfondet (KS 76/25) 
  
Lier kommune stiller seg positive til utprøving av utslippsfri ferge på Drammenselva og 
Drammensfjorden, og ser tiltaket som et mulig bidrag til å løse samferdselsutfordringer i regionen. 
  
Lier kommune deltar i en emisjon i Vannveien AS med sikte på å tegne aksjer for inntil  
kr 100 000, under følgende forutsetninger: 
1) Drammen kommune deltar med et tilsvarende beløp som står i forhold til innbyggertall. 
2) Emisjonen fulltegnes ved at næringsliv og/eller andre aktører bidrar med resterende kapital. 
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Investeringen dekkes gjennom bruk av disposisjonsfondet, og tas inn i første tertialrapportering. 
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Forslag til budsjettjusteringer 
 

Kommunedirektørens forslag til justeringer i driftsbudsjettet 

Alle tall i hele 1000 kroner  

  
Økt inntekt/ 
Redusert 
utgift 

Økt utgift/ 
Redusert 
inntekt 

1 Eierseminar i 2025  50 

2 Innbyggerundersøkelse  50 

3 Konkurranseutsettelse pensjon  275 

4 Økt kostnader Fiks plattformen  170 

5 Overføring fra disposisjonsfond 545  

 Sum 545 545 
 

Tabell 1: Kommunedirektørens forslag til justeringer i driftsbudsjettet 

1. I vedtaket for omstillingsprosjektet i 2024 la kommunestyret inn ett tiltak om redusert 
eierseminar hvert annet år. Kuttet ble lagt på 2025 og 2027. Eierseminaret skal gjennomføres i 
2025 og beløpet bevilges opp igjen. Forskyvningen innarbeides i HP 2026-2029. 

2. I KS-sak 16/2025 ble det vedtatt å gjennomføre en innbyggerundersøkelse som skal kartlegge 
innbyggernes holdning til alternativ fylkestilhørighet. Kostnaden ble satt til maksimum 50.000 
kroner. 

3. Det ble bevilget 200 000 kroner til konkurranseutsetting av pensjon i 2.tertialrapport 2024. 
Kostnadene kommer først i 2025 og blir 275 000 kroner. 

4. KS har lagt om prismodellen Fiks-platformen, omleggingen gir en kostnadsøkning på 0,17 
millioner kroner for Lier kommune. Fiks-plattformen er KS sin sentrale felles tjenesteplattform 
for digitale tjenester for norske kommuner og fylkeskommuner.  Plattformen består av ulike 
moduler som kommunen kan ta i bruk. Lisensene bygger nå i hovedsak på antall innbyggere og 
er dermed ikke påvirkbar i forhold til antall lisensbrukere.  

5. Foreslåtte tiltak finansieres med bruk av kommunens disposisjonsfond.  
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Kommunedirektørens forslag til justeringer i investeringsbudsjettet 

Alle tall i hele 1000 kroner  

  
Økt inntekt/ 
Redusert 
utgift 

Økt utgift/ 
Redusert 
inntekt 

1 Kunterud bru  5 000 

2 Overføring fra drift - Egenkapital KLP 4 130  

3 Rigging paviljonger Hegg skole  7 700 

4 
Korrigering refusjon merverdiavgift 
Buskerudbyen 

 969 

5 
Finansieres av ubundet investeringsfond og mva. 
kompensasjon 

9 539  

6 Udekket i investering fra 2024  4 120 

7 Finansieres med disposisjonsfond 4 120  

 Sum 17 789 17 789 
 

Tabell 2: Kommunedirektørens forslag til justeringer i investeringsbudsjett 

1. Ny Kunterud bru ble i tilleggsinnstillingen for HP 25-28 tatt ut. Totalbeløpet for prosjektet ble 
redusert med 15 millioner kroner i 2025. Fra beslutningsgrunnlaget var 5 millioner kroner av 
totalsummen forskjøvet fra 2025 til 2026. Denne forskyvningen ble ikke fanget opp da 
prosjektet ble tatt ut. Dette gir en underdekning på 5 millioner kroner i 2025, og en overdekning 
på 5 millioner kroner i 2026. Underdekningen på 5 millioner kroner dekkes inn i 2025 og 
overdekningen for 2026 justeres i HP 2026-2029.   

2. I tilleggsinnstillingen ble det vedtatt 4,130 millioner kroner i overføring fra drift til investering. 
Dette er Egenkapitaltilskudd til KLP som ikke kan finansieres med lån. Investeringsbudsjettet ble 
ikke justert for dette ved en feil, og låneopptaket ble derav satt tilsvarende for høyt. 

3. Kommunestyret vedtok i sak PS 177/2024 å løse kapasitetsutfordringen på Hegg skole gjennom 
leie av paviljongbygg for å etablere nye klasserom. Kostnader til leie og drift er bevilget som 
tilskudd til Lier Eiendomsselskap KF i HP 2025-2028. I tillegg trenger Lier Eiendomsselskap KF 
ekstra investeringsmidler på 7,7 mill.kr. inkl. MVA i 2025 til oppføring av paviljongbygget før 
skolestart i 2025. Dette er engangskostnader som avskrives over leieperioden (8 år). 

4. Lier kommune har fra 2015 fått innvilget tilskudd fra Buskerudbyen til ulike prosjekter, og 
ubrukte midler er satt på bundne investeringsfond. En gjennomgang av alle prosjektene tilbake 
til 2015 viser at det på noen prosjekter er avsatt for lite da refusjon for merverdiavgift ikke var 
kalkulert inn. De bundne fondene for Buskerudby prosjektene korrigeres med til sammen 
969 409.kroner slik at de samsvarer med prosjektregnskapene. 

5. Pkt. 1-4 finansieres med ubundet investeringsfond og mva. kompensasjon. 
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6. Grunnet underskuddet i regnskapet for 2024 var det ikke midler til å finansiere 
egenkapitalinnskuddet til KLP. Dette ble derfor et udekket beløp i investeringsregnskapet i 2024, 
som må dekkes inn i 2025. 

7. Egenkapitalinnskuddet til KLP må finansieres med skatt og rammetilskudd i henhold til 
kommuneloven, dette finansieres derfor med bruk av disposisjonsfondet.  
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Økonomi 
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Totaloversikt økonomi 
 
Beløp i 1000 

 
 Budsjett hiå. 

2025 
Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Budsjett 
2025 

Årsprognose 

Sentrale inntekter −666 318 −647 339 −18 980 −2 343 300 10 300 

Sentrale utgifter 15 030 15 386 −356 42 280 0 

Netto finansutgifter og inntekter 26 881 51 352 −24 471 144 801 -5 710 

Avsetninger og årsoppgjørsdisposisjoner 0 0 0 309 0 

Til disposisjon −624 407 −580 600 −43 807 −2 155 910 4 590 

Utvalg for oppvekst, kultur og idrett 287 508 289 158 −1 651 1 110 071 −9 400 

Utvalg for helse, omsorg og velferd 237 734 241 147 −3 413 809 870 600 

Utvalg for miljø og plan 6 863 6 447 417 37 169 −1 900 

Utvalg for landbruk og næring 2 853 1 095 1 758 7 365 0 

Formannskapet - Stab 38 566 38 432 134 143 198 0 

Fellesområdet - Kommunale foretak og 
fellesposter 

11 291 12 879 −1 587 48 238 0 

Sum disponering 584 815 589 158 −4 342 2 155 910 -6 110 

      

Merforbruk /mindreforbruk −39 592 8 558 −48 149 0 -6 110 

 
Tabell 3: Totaloversikt økonomi 

 

Oppsummering 
 
Prognosen for året er et merforbruk på 6,1 millioner kroner.  

Utfordrende inngang til året 

I handlingsprogrammet for i fjor ble det vedtatt en innsparing på 21 millioner kroner, økende til 46 
millioner kroner i 2025. Fjoråret var preget av omstilling og tilpasning til budsjettrammene i 
virksomhetene. Virksomhetene endte allikevel med et merforbruk på 35 millioner kroner. Samtidig ble 
det for første gang på mange år en stor skattesvikt på landsbasis. Dette fikk konsekvenser for Lier, og 
samlet sett endte kommunen med et underskudd på 57 millioner kroner. 

I handlingsprogrammet 2025-28 er det vedtatt nye innsparinger på totalt 23,3 millioner kroner i 2025, 
som virksomhetene nå jobber med å implementere. I tillegg til arbeidet med gjennomføring av vedtatte 
omstillingstiltak er det fortsatt slik at flere virksomheter har problemer med å holde budsjettrammene. 
Som det fremkommer av tertialrapporten jobbes det med mange tiltak i virksomhetene som skal bidra 
til at budsjettrammene holdes, eller at merforbruk blir så lite som mulig.  

Prognosen forutsetter at kommunen får den forventede økonomiske effekten av alle disse tiltakene.  

Utvalgene 

Virksomhetene arbeider med å tilpasse utgiftsnivået til vedtatte budsjettrammer, men noen møter store 
utfordringer med å holde seg innenfor disse rammene. De største avvikene er i utvalget for oppvekst, 
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kultur og idrett, som melder om et forventet merforbruk på 9,4 millioner kroner dette året, til tross for 
stram økonomistyring og mange tiltak for å redusere merforbruk.  

Utvalget for helse, omsorg og velferd forventer et mindreforbruk på 600 000 kroner ved årsslutt. 
Omfattende omstillingstiltak er iverksatt for å holde seg innenfor budsjettrammene og gjennomføre 
vedtatte omstillingstiltak.  

Utvalget for miljø og plan har en prognose som tilsier merforbruk på 1,9 millioner kroner, hovedsakelig 
på grunn av inntektssvikt innenfor byggesaksområdet. 

Formannskapet - Stab og utvalget for landbruk og næring forventes å gå i balanse ved årsslutt. 

Mer om økonomisk status og prognose for hvert utvalg finnes i kapitlene for det enkelte utvalg, lengre 
bak i rapporten. Tiltakene som er nevnt under hvert utvalgsområde er innarbeidet i prognosen. 

Netto driftsresultat 

Kommunens handlingsregel tilsier at det skal styres mot et netto driftsresultat på minst 1,75 % av 
inntektene. For 2025 ble det budsjettert med et positivt netto driftsresultat på 0,3 millioner kroner 
(0,01%).  

Bruk av bundne fond eller disposisjonsfond medfører svekkelse i netto driftsresultat. Så langt i år er bruk 
av slike fond økt med 2,7 millioner kroner. Det betyr at det nå er budsjettert med et netto 
driftsunderskudd på 2,4 millioner kroner i 2025. Hvis prognosen slår til, innebærer det at kommunen vil 
få et netto driftsunderskudd i 2025 på 8,5 millioner kroner. Dette utgjør minus 0,31 % av 
driftsinntektene.  

Kommunedirektøren har jobbet med tiltak og vil fremme en sak om omstilling i juni. 

Revidert nasjonalbudsjett og kommuneproposisjonen for 2026 

15 mai ble revidert nasjonalbudsjett og kommuneproposisjonen for 2026 lagt frem. Konsekvensene for 
2025 er ikke klare enda. De faktorene som kan slå ut for Lier er lavere skatteinngang, lavere 
lønnsoppgjør og om endringer i pensjonsordningen faktisk blir fullfinansiert.  

Revidert nasjonalbudsjett 2025: 

• Lavere skatteinntekter med -0,7 mrd. kr. Lavere deflator (kostnadsvekst) fra 4,1 %til 3,9 % 
tilsvarende 1,1 mrd. kr 

• Tilleggsbevilgning til økte pensjonskostnader. Det er foreløpig usikkert hva pensjonskostnaden 
vil bli for Lier kommune i 2025. Kommunedirektøren vil motta nye prognoser fra KLP i juni.  

Kommuneproposisjonen 2026:  

• Vekst i frie inntekter på 4,2 - 4,9 mrd. kr 
o Kommunene vil motta 85% av veksten, og fylkene 15%.  De nasjonale beregningene 

viser at kommunerammen blir kompensert med 1,3 - 2 milliarder kroner mer enn 
demografikostnadene tilsier. Det er for tidlig å konkludere med hvordan dette påvirker 
det økonomiske handlingsrommet i Lier kommune.  
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• Endring i merverdiavgift for selvkostområdene vann og avløp og avskrivningstid på v/a-
investeringer (tidligere varslet). Dette vil ikke påvirke kommuneøkonomien direkte, men vil 
medføre lavere økning i vann- og avløpsgebyrer.  
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Beskrivelse sentrale avvik 

Sentrale inntekter 

 
Beløp i 1000 

 Rev. bud 
hiå. 2025 

Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik i kr 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

Frie disponible inntekter      

Skatt på inntekt og formue  −366 332 −351 785 −14 547 −1 288 340 0 

Ordinært rammetilskudd −278 783 −278 503 −280 −882 576 0 

Andre overføringer og tilskudd fra 
staten 

−4 874 −721 −4 153 −47 771 2 500 

Inntekter finans Vann og avløp 0 0 0 −59 293 7 800 

Eierbidrag fra Lier Eiendom KF −16 330 −16 330 0 −65 320 0 

Sum Frie disponible inntekter −666 318 −647 339 −18 980 −2 343 300 10 300 

 

Tabell 4: Sentrale inntekter 
 

Kommentarer sentrale inntekter 
 
Skatt og rammetilskudd 

Utvikling i skatteinngang for kommunen og kommunesektoren totalt inkludert budsjettert vekst fra 
2024, vises i figuren nedenfor. 

 

Figur 1: Utvikling i skatteinngang for kommunen og kommunesektoren totalt  

I årets fastsetting av kommunesektorens skattøre, er den kommunale skattøren satt til 12,75 prosent. 
Det viser en økning på 1,8 prosentpoeng fra 10,95 prosent i 2024. Den kommunale skattøren 
bestemmer andelen av inntektsskatt som går til kommunene, men for januar og februar er det i all 
hovedsak skatteøren fra året før som gjelder. Etter disse to månedene hadde Lier kommune et negativt 
avvik fra budsjett på 11,3 millioner kroner. Skatteørene settes for å nå et mål om at skatteinntektene 
skal utgjøre 40 prosent av kommunesektorens totale inntekter. Skattørene for 2025 er ikke 
sammenliknbare med skatteørene fra 2024 fordi kommunene får en redusert andel av formuesskatten 
og at skatt på eierinntekter fjernes fra skattegrunnlaget.  

Det er først i mars vi ser skatteinntekten basert på årets skattøre. Som det fremkommer av grafen 
ovenfor er skatteinngangen i mars og april vesentlig bedre enn i de to første månedene, men veksten i 
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Lier er allikevel noe svakere enn landsgjennomsnittet etter fire måneder. Både Lier og landet ligger 
under budsjettert vekst hittil i år. 

I figuren nedenfor kan utviklingen i skatteinntekter målt mot budsjett og fjorårets regnskap sees måned 
for måned.  

 

Figur 2: Utviklingen i skatteinntekter målt mot budsjett og fjorårets regnskap måned for måned. 

Forholdet mellom skatteinntektene og inntektsutjevningen i rammetilskuddet 

Kommuner med skattenivå over landsgjennomsnittet får et trekk i rammetilskuddet for å utjevne 
forskjeller i skatteinntekter mellom kommunene. Lier kommune hadde per mars skatteinntekter på 
103,9 % av landsgjennomsnittet før utjevning, dette er noe lavere enn i fjor.  

De frie inntektene (skatt og rammetilskudd) pr mars er 14,8 millioner kroner lavere enn budsjett. Hvis vi 
tar med kalkulert inntektsutjevning, som blir regnskapsført i mai, er avviket reelt en inntektssvikt hittil i 
år på 12,6 millioner kroner.  

Skatteinngangen for april havnet rett i underkant av budsjett. Prognose for inntektsutjevning for april er 
ikke klar.  

Det er for tidlig å trekke noen konklusjoner når det gjelder frie inntekter for 2025, selv om utviklingen 
hittil i år er noe svakere enn budsjett.  

Andre overføringer og inntekter fra staten 

Prognose: Merinntekt på 2,5 millioner kroner. 

Andre overføringer og inntekter fra staten består i hovedsak av integreringstilskudd.  
Økte kostnader i integreringsarbeidet som følge av høyt mottak av flyktninger de siste årene finansieres 
av økt integreringstilskudd. Virksomhetene får kompensert faktiske kostnader. Mottaket i 2025 er 45, 
hvilket er noe lavere enn de to siste årene. Flyktningenheten er i gang med å trappe ned på midlertidige 
årsverk.  

Prognosen er basert på forbruket hittil i år. Dette gir en merinntekt på 2,5 millioner kroner, det er 
usikkerhet i forhold til utgiftene på NAV og hvor mye kommunen kan få av ekstratilskudd til mennesker 
med behov for ekstra tjenester.  
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Inntekter finans Vann og avløp 

Prognose: Merinntekt på 7,8 millioner kroner. 

Lier Vei Vann og avløp KF administrerer både drift og investeringer innen selvkostområdet for vann og 
avløp. Det er kommunen som har finanskostnadene på lånene til dette området, selv om kostnadene 
skal dekkes av gebyrer innen vann og avløp. Derfor overføres det en kapitalinntekt fra selvkostområdet 
til kommunen etter bestemte regler.  Foreløpige beregninger viser at kommunen vil få overført 7,8 
millioner kroner mer enn budsjettert. Dette skyldes at kalkylerenten er høyere enn i 
budsjettforutsetningene. Det er usikkerhet i forhold til rentenivået fremover. Prognosen er basert på en 
markedsprognose. 

Eierbidrag fra Lier eiendom KF 

Lier Eiendom KF mottar internhusleie som består av finansiell leie samt FDVU kostnader til drift av 
byggene. Denne kostnaden belastes utvalgsområdene i kommunen. Finanskostnadene betjenes i 
kommunens regnskap. Derfor tilbakebetales den finansielle delen av internhusleien til kommunen som 
et eierbidrag. Posten forventes å gå i balanse. 

 

Sentrale utgifter 

 
         Beløp i 1000 

 Rev. bud 
hiå. 2025 

Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik i kr 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

Sentrale utgifter      

Lønnsreserve 0 0 0 36 573 0 
Overføring Kirken 8 309 8 310 0 16 619 0 

Brannvesen 6 646 6 924 −279 26 594 0 
Pensjon, premieavvik og 
amortifisering 

0 0 0 −37 807 0 

Annet 75 152 −77 300 0 

Sum Sentrale utgifter 15 030 15 386 −356 42 280 0 
 

Tabell 5: Sentrale utgifter 
 

 

Kommentarer sentrale utgifter 
 
Sentrale utgifter forventes å gå i balanse. 
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Finansinntekter og -utgifter 

 
         Beløp i 1000 

 Rev. bud 
hiå. 2025 

Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik i kr 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

Finansinntekter/-utgifter      
Renteinntekter −9 609 −7 464 −2 145 −30 225 -11 534 
Renteutgifter, prov. og andre 
fin.utgifter 

26 793 39 014 −12 221 128 667 5 824 

Avdrag på lån 16 980 19 803 −2 822 114 354 0 
Utbytte −7 497 0 −7 497 −60 000 0 
Eierbidrag 214 0 214 214 0 
Renteinntekter 0 0 0 −8 210 0 

Sum Finansinntekter/-utgifter 26 881 51 352 −24 471 144 801 -5 710 
 

Tabell 6: Finansinntekter og -utgifter 

 
Kommentarer Finans 
 
Avvikene hittil i år i tabellen over skyldes i stor grad at periodiseringen av budsjettet ikke stemmer med 
tidspunkt for regnskapsføring. Dette vil bli korrigert til neste rapportering.  

Renteinntekter og renteutgifter 

Prognose: Ser vi renteinntekter og renteutgifter under ett viser prognosen en forventet merutgift på 5,7 
millioner i 2025.  

Likviditeten til kommunen er fortsatt god, men dårligere enn i fjor. Dette har medført lavere nivå på 
bankinnskudd, og derav noe lavere renteinntekter enn budsjettert.   

Lier betaler pr. mai en gjennomsnittlig rente på 3,88 % på alle lån (flytende og fastrente) 
I budsjettet ble det kalkulert med en rente på 4,74% på flytende lån. Den gjennomsnittlige flytende 
renten har til nå vært 5,16 % i 2025.  

Selv om den flytende renten har vært høyere enn budsjettert, er prognosen for renteutgifter lavere enn 
budsjett. Dette skyldes at lånegjelden er lavere enn grunnlaget for budsjettet. Dette skyldes at vedtatte 
investeringsprosjekter er skjøvet ut i tid.  

Det er usikkerhet knyttet til behovet for låneopptak utover i året, dette kan påvirke kalkylene for 
renteutgifter. 

Utbytte 

I budsjettet er det lagt opp til utbytte og annen finansavkastning på totalt 60 millioner kroner.  

Kommunen har fått informasjon om at det foreslås utbytte på til sammen 30 millioner kroner fra 
selskapene i inneværende år. Dersom det ikke gjennomføres andre transaksjoner enn de som er varslet, 
vil prognosen forverres med 30 millioner kroner. Dette er et område med høy risiko som må følges tett 
fremover.  
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Arbeidsledighet 

Arbeidsledigheten i Lier kommune holder seg fortsatt lav sammenlignet med regionen og resten av 
landet, men var økende gjennom 2024 med 0,5%, og endte på 2,6% ved utgangen av desember-24. 
Arbeidsledigheten i Norge var ved utgangen av desember 2023 på 3,9%, en økning på 0,2% fra 2023. 
Ved utgangen av mars 2025 ligger arbeidsledigheten i Lier kommune på 2,5%.  

NAV Lier har gode strukturer på plass for å jobbe med arbeidsledigheten generelt. NAV Lier ser at 
enkelte grupper, særlig aldersgruppen under 30 år, har en økning i arbeidsledigheten. Dette innebærer 
et tydeligere søkelys på ved bruk av individuelle tilpassede tiltak. NAV Lier ser også en økning i 
aldersgruppen for menn 30-39 år. For å imøtekomme behovet til denne gruppen, jobber NAV Lier tett 
med arbeidsmarkedet i kommunen og regionen, og kan vise til gode resultater med tilbakeføring til varig 
jobb. 

«Fra rekruttering til inkludering» er en problemstilling det jobbes mye med i NAV Lier. Her settes det inn 
målrettede ressurser for å forebygge langsiktig utenforskap og langvarig behov av sosialhjelp for 
grunnleggende livsopphold.  

 Arbeidsledighet i Lier kommune:  

 

Figur 3: Arbeidssøkere etter status andel av arbeidsstyrken i Lier 

Figuren viser arbeidssøkere i 3 kategorier -  

• Blå: Helt ledige 

• Orange: Delvis ledige 

• Grå: Arbeidssøkere på tiltak 
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Sykefravær og HMS 
 
Måltallet for sykefravær i Lier kommune er 5%. Det totale fraværet per 31.03.25 er 
10,37%.  Langtidsfravær utgjør 7,48% og korttidsfraværet er 2,39%.  

Sykefraværsrapporten i 2025 har en justering i forhold til tidligere år. Vi tar nå med alle korttidsfravær 
selv om det ikke er sendt søknad om sykepenger. Fraværet kan endre seg om ansatt gjør endringer ved 
innsendelse av søknad om sykepenger. Denne endringen vil gi oss en oppdatert oversikt tidligere over 
sykefraværet, noe som er viktig for å kunne iverksette nødvendige tiltak på et tidligere tidspunkt. Det 
kan ta lang tid før en søknad om sykepenger sendes inn, og med denne endringen får vi tidligere innsikt i 
fraværet. 

I Lier kommune har vi et økende sykefravær sett opp mot foregående år. Dette er i tråd med samfunnet 
generelt. Basert på historiske tall ser vi en topp i sykefraværet på starten av året og en gradvis nedgang 
frem mot sommeren. 

Ledere etablerer tidlig god dialog med sykmeldte ansatte og fokuserer på restarbeidsevne og 
tilrettelegging. Det er jevnlig dialog om sykefravær og sykefraværsarbeid, som sammen med 
arbeidsmiljø er fokusområder i LMU på de ulike virksomhetene. Det prioriteres lederstøtte og bistand i 
enkeltsaker for å trygge ledere i oppfølgingen av sykmeldte.  

Lier kommune jobber med å redusere sykefraværet blant ansatte med fokus på forebyggende tiltak i 
arbeidsmiljøet, og det er viktig med både tid og ressurser til dette arbeidet. Kompetansehevende tiltak 
og et systematisk og strukturert nærværsarbeid, med engasjement og eierskap hos virksomhetene, er 
viktig. 

Veien fremover med sykefraværsarbeidet:  

På bakgrunn av en økende trend i sykefraværet i løpet av 2024 har hovedtillitsvalgt, hovedverneombud 
og HR igangsatt en arbeidsgruppe som går inn og bistår virksomheter med høyt sykefravær. Det vil i 
dette arbeidet bli utført analyser, undersøkelser og jobbet med prosessarbeid som metoder. NAV 
arbeidslivssenter og bedriftshelsetjenesten vil være viktige samarbeidspartnere.   

Nærværsforum ble igangsatt høsten 2024 og det har vært gjennomført faste møtepunkter. Dette er 
videreført i 2025. Her vil ledere som trenger råd og støtte i sykefraværssaker diskutere dette sammen 
med representanter fra NAV Lier, NAV Arbeidslivssenter og HR. Målet er å jobbe sammen for å finne 
tiltak og gode løsninger for at sykmeldte ansatte skal kunne stå i jobb eller komme tilbake fra lengre 
fravær.    

 Under følger to tabeller som viser fravær i Lier kommune per måned.  
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Figur 4: Sykefravær i Lier kommune per måned 

 

Figur 5: Sykefravær per måned per utvalg 

 
HMS 
Rutinen for systematisk HMS-arbeid i Lier kommune bygger på Internkontrollforskriften og skal tilpasses 
den enkelte virksomhets arbeidsmiljø og risikobilde.  

Virksomhetene gjennomfører årlig ROS-analyse for HMS som omfatter både det fysiske og psykososiale 
arbeidsmiljøet, utarbeider tiltaksplaner med behovsrettede HMS-aktiviteter og setter opp mål for sitt 
HMS-arbeid. Det er nettopp det systematiske HMS-arbeidet som bidrar til kontinuerlig forbedring, og 
som er en av de viktigste arenaene for forebyggende og helsefremmende arbeid. Systematisk HMS-
arbeid dokumenteres i den form og det omfang som er nødvendig på bakgrunn av virksomhetens art, 
aktiviteter, risikoforhold og størrelse. De lokale medbestemmelsesutvalgene (LMU) er et viktig 
samarbeidsorgan i virksomhetene, de behandler bla. fortløpende HMS- og arbeidsmiljøsaker 
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Kommunens tjenesteområder 
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Utvalg for oppvekst, kultur og idrett 

Tjenesteområdebeskrivelse 

 
Utvalg for oppvekst, kultur og idrett (OKI) omfatter alle tjenestene og virksomhetene under 
oppvekstsektoren, samt kulturvirksomhetene som ligger organisatorisk under steds- og 
samfunnsutvikling. Tjenestene omfatter barnehagetilbud, grunnskoleopplæring, voksenopplæring, 
barnevern, helsetjenesten barn, unge, foreldre og gravide, pedagogisk psykologisk tjeneste (PPT), 
folkehelse, kulturskole og de fleste tjenestene innenfor kultur og fritid.  

Utvikling og utfordringer 

 
Ny opplæringslov innført fra 1.8.2024 

NY opplæringslov har gjort det nødvendig med en gjennomgang av alle kvalitets-dokumenter, rutiner og 
skjemaer for å sikre at disse er i tråd med loven. Dette er svært tidkrevende og pågår fortsatt. 

Mange elever med omfattende behov for tilrettelegging 

Det har de siste årene vært en stor økning i antall elever som har omfattende vedtak om individuelt 
tilrettelagt opplæring (spesialundervisning). Dette skyldes i stor grad elever med 
nevroutviklingsforstyrrelser og elever som har et bekymringsfullt stort skolefravær. Dette medfører økt 
bemanning og dermed økt ressursbruk. 

PPT på 1. trinn for observasjon og veiledning: 

PPT gjorde en pilot på to skoler skoleåret 2023-2024, der de observerte og veiledet lærerne i forhold til 
tilpasset opplæring og inkluderende praksis. Dette for å jobbe systematisk med tidlig innsats og 
iverksette tiltak tidlig der det er behov for det. Dette gjennomføres på alle 1. trinn i leirskolen skoleåret 
2024-2025. 

Oppvekstplan: 

Det er utarbeidet en oppvekstplan for Lier kommune. Planen skal sikre at alt forebyggende arbeid skal gi 
alle barn og unge gode oppvekstsvilkår. En plan for å forebygge omsorgssvikt og atferdsvansker er også 
utarbeidet og den konkretiserer strategiene i oppvekstplanen. 

Sertifisering av skolene som dysleksivennlige skoler 

Arbeidet med å sertifisere skolene som dysleksivennlige er i gang, men søknadene om å bli sertifisert vil 
først bli sendt inn 1.6.26. Dette fordi Dysleksi Norge har endret sitt kriterie-sett, og dette ble kjent for 
oss i slutten av april i år. 

Helsetjenesten barn og unge, foreldre og gravide. 

Helsetjenesten har i 2025 fortsatt stor pågang av komplekse og sammensatte saker både knyttet til 
psykisk helseoppfølging av barn og unge, og behov for foreldreveiledning i familier med store 
belastninger. Ressurser har blitt omprioritert slik at ungdomsskolene har jevnlig tilstedeværelse av 
psykiatrisk sykepleier sammen med helsesykepleier for å kunne bedre ivareta psykisk helsesamtaler, 
dette oppleves som hensiktsmessig både av brukere og ansatte. Det har vært behov for å prioritere flere 
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familiesamtaler med oppfølging over tid og styrket arbeidet med tidlig innsats rettet mot sårbare 
gravide og spe-/småbarnsfamilier gjennom ulike gruppetilbud og individuell oppfølging/hjemmebesøk.  

Helsetjenesten har fått overført og søkt om nye tilskuddsmidler i 2025 til ulike tiltak for å opprettholde 
et tilbud i helsestasjon og skolehelsetjenesten som er i tråd med anbefalinger og retningslinjer fra 
Helsedirektoratet. Det er dessverre veldig vanskelig å rekruttere inn fagpersoner til disse midlertidige 
stillingene slik at vi har foreløpig ikke klart å nyttiggjøre oss alle midlene. Det ble i 2024 jobbet med å 
lage en plan for tverrfaglig samhandling og oppfølging av barn og familier med behov for oppfølging og 
hjelpetiltak over tid. Dette arbeidet videreføres i 2025 og det er søkt ulike tilskuddsmidler til å få 
igangsatt et utøvende tverrfaglig sammensatt team som kan jobbe hjemme hos familiene og tettere 
samarbeid med helsetjenesten og Drammen BUP.  Begge disse tiltakene er avhengig av ekstern 
finansiering/tilskuddsmidler for å kunne bli igangsatt.  

Kultur og fritid  

Avdeling bibliotek og kulturscene: 

Biblioteket videreutviklet i 2024 prosjekt vogna. Dette benyttes som verktøy for oppsøkende virksomhet 
og demokratiutvikling gjennom dialog og ulike verksteder for medvirkning. Lier kulturscene har lagt til 
rette for stor aktivitet med bredt nedslagsfelt og samarbeider godt om sambruk med Hegg skole og med 
andre skoler i Lier. Kommersielle konserter har hatt godt besøk, og har bidratt til et variert og 
mangfoldig innhold for alle aldersgrupper. Frivillige lag og foreninger har ukentlig brukt Kulturscenen 
som arena for faste øvinger, og øvinger til ulike prosjekter.  

Avdeling Ung Kultur og frivillighet og fritid  

Ungdomshuset V2 er godt besøkt, og det blir gjennomført en rekke arrangementer med god 
oppslutning, store konserter med ungdom fra hele fylket. BUA utlån har et stort antall utlån, og BUA 
Aktiv har økt aktivitetene sine grunnet tilskuddsmidler fra Bufdir. Nye tilbud er etablert på Tranby og på 
Hegg skole. I løpet en vanlig uke gis aktivitetstilbud til 350 barn og unge. Utfordringen fremover er at 
deler av tilbudet forsvinner i 2025 da det er slutt på Bufdir-midlene.  BUA Aktiv samarbeider også med 
SAL om gjennomføring av aktivitetsturnéer i Lierskolene, noe som har vært veldig populært.  

Avdelingen Park, idrett og friluftsliv: 

For avdelingen Park, idrett og friluftsliv kan vi spesielt trekke frem satsingen på nærmiljøløyper som har 
gitt skoler, barnehager og nærmiljøet bedre tilgang til å oppleve mestring og å være i fysisk aktivitet. 
Utviklingsprosjekter som Tranby Arena og mindre friluftslivs- og nærmiljøanlegg er jobbet frem i tett 
samarbeid med idrettslag, friluftslivsorganisasjoner og elevråd på skolene.  

Kulturskolen 

I dag har Lier kulturskole ca. 700 elevplasser (med en del som har flere elevplasser). Dette utgjør ca. 19 
% av barn og unge i skolealder i Lier kommune. Lier er en geografisk langstrakt kommune, og vi ser 
imidlertid at majoriteten av kulturskolens elever kommer fra nærområdene til basen vår. 
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Status økonomi i rammeområdet 

 
Beløp i 1000 

       
Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2025 
Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Avvik i % 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

100-Felles Grunnskole 21 999 21 729 270 1,2 % 133 514 1 500 
102-Gullaug skole 8 070 8 566 −496 −6,1 % 26 396 0 
103-Hegg skole 16 075 16 562 −487 −3,0 % 55 863 −1 000 
104-Egge skole 3 338 3 753 −415 −12,4 % 11 019 −500 
105-Oddevall skole 3 040 2 861 179 5,9 % 9 862 0 
106-Nordal skole 1 787 1 784 3 0,2 % 6 391 0 
107-Hallingstad skole 6 858 6 861 −3 0,0 % 23 730 0 
108-Hennummarka skole 11 277 11 576 −300 −2,7 % 39 564 0 
109-Heia skole 8 049 7 897 151 1,9 % 29 293 0 
121-Lierbyen skole 8 463 8 321 142 1,7 % 29 750 0 
122-Tranby skole 13 487 13 473 14 0,1 % 47 724 0 
127-Høvik skole 30 988 34 217 −3 229 −10,4 % 109 792 −8 500 
128-Sylling skole 8 416 9 906 −1 490 −17,7 % 29 803 −3 500 
135-Kulturskolen 2 818 2 028 790 28,0 % 10 559 0 
145-PP-tjenesten 5 189 5 111 78 1,5 % 22 497 0 
150-Felles Barnehage 72 809 74 377 −1 568 −2,2 % 298 528 −1 600 
151-Linnesstranda barnehage 2 476 2 217 259 10,4 % 9 144 0 
154-Dambråtan barnehage 2 982 3 234 −252 −8,4 % 11 011 0 
156-Hennummarka barnehage 3 235 2 928 307 9,5 % 12 367 0 
211-Helsetjenesten 10 776 8 917 1 859 17,2 % 34 031 0 
213-Tjenester til barn og ungdom 
med funksjonsnedsettelse 

12 036 13 058 −1 022 −8,5 % 39 421 4 200 

220-Barnevernstjenesten 16 231 14 945 1 287 7,9 % 62 352 0 
320-Kultur og Fritid 11 095 9 272 1 822 16,4 % 45 416 0 
340-Voksenopplæringen 6 015 5 565 450 7,5 % 12 045 0 

Sum 287 508 289 158 −1 651 −0,6 % 1 110 071 −9 400 
 

Kommentar til status økonomi 
 
Prognosen for utvalget er et merforbruk på 9,4 millioner kroner. Det er en forbedring på 4,2 millioner 
kroner siden forrige rapportering. 

Prognose for skolene er i sum et merforbruk på 13,5 millioner kroner. Den endres til 9 millioner kroner 
dersom Høvik mottar IMDI-midler til elever med spesielle behov i mottaksklassen. 

Kommunedirektøren har et særlig fokus på oppfølging av skoler som har merforbruk hittil i år på over 
5%. Disse er pt; Sylling, Egge, Høvik og Gullaug skole. Dette er en skole mindre enn ved forrige 
rapportering (Hennummarka skole). I tillegg har Hegg skole meldt inn prognose om merforbruk.  

Sylling skole har svært mange elever som trenger ekstra ressurser, og det brukes derfor flere årsverk 
enn de har budsjett for. Merforbruket på Høvik skole skyldes det samme. Det er søkt om IMDI-tilskudd 
for elever som er flyktninger med store hjelpebehov. Dersom dette innfris, kan det bety en inntekt på 
rundt 4 millioner kroner. Denne inntekten er ikke tatt med i årsprognosen, siden søknaden ikke er ferdig 
behandlet. Høvik har fortsatt for mange ansatte, men har gjennomført en reduksjon i løpet av 2024 som 
vil få helårseffekt i år. Det må fortsatt jobbes kontinuerlig med å lete etter billigere måter å drifte skolen 
på. Egge skole har meldt om en prognose om merforbruk på 0,5 millioner kroner og Hegg skole en 
prognose om merforbruk på 1 million kroner. Det er mye av de samme årsakene på disse skolene; 
økning av elever med ekstra behov. 
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Fellesområdet for skole har en prognose om et mindreforbruk på 1,5 millioner kroner. Dette skyldes et 
ekstra tilskudd fra IMDI på ca. 1,5 millioner kroner på kjøp av skoleplass på spesialskole i annen 
kommune forrige skoleår..   

Barnehageområdet har en prognose om merforbruk på 1,6 millioner kroner. Dette skyldes at 
kommunalt tilskudd til private barnehager vil bli høyere enn budsjettert, ca. 3 millioner i merforbruk 
første halvår. Det er per mai totalt 15-18 flere barn i de private barnehagene enn hva som var forutsatt i 
budsjett. Tjenesten tilrettelagte tiltak i barnehage har et mindreforbruk på 0,8 millioner hittil i år. Det 
forventes også mindre forbruk på andre tjenester, slik at vi beholder prognosen på -1,6 millioner kroner 
totalt.    

De tre kommunale barnehagene er i sum innenfor budsjett. Det samme gjelder PP-tjenesten. 

Helsetjenesten barn og unge har pr. mars et mindreforbruk på kr. 1,8 millioner, dette er grunnet 
tilskuddsmidler som er kommet inn nå tidlig i året og som foreløpig ikke er rett periodisert. 
Virksomheten forventer følgelig å gå i balanse ved årets slutt.  

Tjenester til barn og unge med funksjonsnedsettelser har en positiv prognose for året med 4,2 millioner 
kroner. Dette skyldes en økning i tilskudd til særlig ressurskrevende brukere.  

Barnevernstjenesten har så langt et lite mindreforbruk, og melder om at de vil gå i balanse for året. Det 
samme gjelder Helsetjenesten og Voksenopplæringen.  

Kulturenhetene er innenfor budsjett, og prognosen for året er budsjettbalanse.   

Oppsummering tiltak 
• Sylling og Gullaug skole har et tett samarbeid med PPT for å gjennomgå ressursbruken på 

enkelte trinn og klasser. Dette er et arbeid som vil fortsette på flere skoler. 

• Alle skolene jobber med å redusere vikarbruk ved sykefravær så mye som mulig, og innenfor det 
som er forsvarlig. De små skolene slår sammen klasser, og bruker administrative stillinger til 
undervisning. 

• Gullaug skole låner ut en lærer til en virksomhet i HOV fra april måned uten å sette inn en 
erstatter. Hospiteringen vil trolig vare ut året. I tillegg til dette, så erstattes ikke en lærer som 
sluttet i desember og en barne- og ungdomsarbeider som slutter i mars.     

• Egge skole erstatter ikke en assistent som sluttet 1. februar. Det vil muligens være lærere som 
slutter i løpet av skoleåret/høsten, og da vil det bli en vurdering om delvis erstatning av 
stillingene.    

• Høvik skole erstatter ikke 80% av administrativ ansatt ett år fremover. 

• Skolene har jobbet med å redusere antall elever som har små vedtak om individuelt tilrettelagt 
opplæring (ITO), og har lyktes med dette. Men samtidig har det kommet stadig flere elever som 
trenger mye oppfølging og tilrettelegging og som har store vedtak om ITO. 

• PPT er ute i alle klasserom på 1. trinn denne høsten for å observere, og å støtte og veilede 
lærerne. Målet er å redusere antall elever som trenger individuelt tilrettelagt opplæring ved å 
fange opp og sette inn tiltak tidligst mulig i den ordinære opplæringen. 

• Å få redusert sykefraværet er et viktig tiltak som det jobbes videre med i alle virksomheter. 

• Innkjøp er redusert til kun det mest nødvendige. Alle lisenser er gjennomgått og sagt opp der 
det ikke er strengt nødvendig. Det er likevel viktig at det er tilstrekkelig med digitale enheter og 
lærebøker til å kunne gi en god nok opplæring. 

Alle LMU (lokalt medbestemmelsesutvalg) har status for økonomien i virksomheten, tiltak for å redusere 
forbruket og effekten av tiltakene på agendaen i alle møtene sine.



 

 

Status politiske vedtak 

 

HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 22 3.30 Legge til rette for at 
biblioteket får sin plassering på 
bakkeplan i omreguleringen av 
Lierbyen 

Områdereguleringen for Lierbyen bør legge til rette for 
at biblioteket får sin plassering på bakkeplan i Lierbyen, 
ref HP 2019-22, punkt 2.7. (Ap) 

 

Forsinket Politisk sak ble skrevet høsten 24, men sendt i retur fordi det var ønsket en 
grundigere utredning, med flere alternativer. Nytt saksframlegg er under 
utarbeidelse. 

 

HP 23 3.19 Fremtidig utvikling av 
Lier bygdetun 

Fremtidig utvikling av Lier bygdetun er avhengig av at 
det utarbeides en ny reguleringsplan. Alle planlagte 
prosjekter med untak av et formidlingssenter kan løses 
innenfor eksisterende plan. På sikt bør ny plan 
utarbeides i tett dialog mellom bygdetunet og Lier 
kommune.  

 

Iht. plan I HP ble det bevilget 400.000 kroner til Lier Bygdetun til reguleringsplan-
arbeidet. Bygdetunet har levert oppstilling av utgiftene de har hatt så langt til 
dette, og tilskuddet er sendt til utbetaling. Det jobbes videre med en ny 
samarbeidsavtale mellom Bygdetunet og kommunen, og bygdetunet jobber 
med vedtekter og utvikling av egen drift. 

 

HP 23 3.31 Lønnsgodtgjørelse 
fritidskontrakter 

Ordningen med fritidskontrakter gjennomgås med sikte 
på å øke og differensiere lønnsgodtgjørelsen slik at 
tilbudet utvides og at dagens underdekning unngås. 
Frist 1. tertialrapport 2023. 

 

Forsinket Lønnsgodtgjørelsen til Fritidskontaktene har vært et uavklart tema lenge. 
Endringer i arbeidsmiljøloven, kommunal praksis med “oppdragsavtaler”, og 
ordningens karakter, har skapt usikkerhet om praksisen er riktig. 01.januar 
2025 ble det innført en såkalt “Særavtale” mellom kommunenes 
sentralforbund og fagforeningene. Denne særavtalen, SGS 1030, klargjør 
lønnsforhold og rettigheter for fritidskontaktene. Som en konsekvens av SGS 
1030 får fritidskontaktene nå avlønning og sosiale goder i tråd med avtalen. 
Det gjenstår ennå å oppdatere avtalene med Fritidskontaktene, så de er i tråd 
med ny praksis. 

 

HP 23 3.32 
Ungdomsbedrift/entreprenørskap 

Lier virker å ha et gjennomarbeidet og godt opplegg for 
ungdomsbedrift/entreprenørskap som valgfag på 
ungdomstrinnet. Kommunen ser nærmere på om 
opplegget med entreprenørskap og ungdomsbedrift kan 
brukes som et særlig pedagogisk virkemiddel for å nå 
skoleslitere. 

 

Iht. plan Det er planlagt at saken kommer til politisk behandling høsten 2025 som en 
del av kvalitetsmeldingen for skole. 
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HP 24 3.02 Barnehagekapasitet Kommunedirektøren bes sikre god barnehagekapasitet i 

alle skolekretser,med særlig fokus på pressområder 
som eksempelvis Lierskogen. 

 

Iht. plan Barnehagebehovsplanen gjennomgås med tanke på revidering. Planen vil 
komme til politisk behandling rundt nyttår 2025. 

 

HP 24 3.04 Tranby skole Bygging/renovering av Tranby skole er prioritert med 
oppstart så snart idrettshallen er ferdigstilt. 

 

Iht. plan Det er nedsatt en styringsgruppe og en arbeidsgruppe, men siden det først er 
finansiering i 2028 så settes dette arbeidet noe på vent.  

 

HP 24 3.05 Fjordbyen skole Skolebehovsplanen ble vedtatt i KS 62-2022 da 
kapasiteten på Høvik og Lierbyen er presset og ny skole 
i Fjordbyen er derfor påkrevd for å avlaste Høvik skole, 
Hegg skole og Lierbyen skole. Ungdomsskoleelever fra 
Høvik, Gullaug, Lierstranda, Reistad og Utsikten vil 
sogne til ny skole i Fjordbyen. 

 

Iht. plan Skoletomt er kjøpt. Midler til investeringer i Fjordbyen skole i10 års planen er 
skjøvet ut i tid. 

 

HP 24 3.06 Hallingstad skole – 
uteområde 

Gode uteområder på barneskoler er viktig for barns 
psykiske og fysiske helse og utvikling. Det er derfor 
ønskelig at kommunedirektøren ser på enkle og 
hensiktsmessige tiltak på Hallingstad skole og fremmer 
politisk sak innen sommeren 2025. 

 

Iht. plan Prosessen med å beskrive ønsker og behov er iverksatt. Forslag til tiltak 
legges frem til politisk behandling før sommeren 2025. 

 

HP 24 3.09 Mobbing og vold i skolen Skole er en kommunal kjerneoppgave og offentlig 
ansvar. Et trygt og godt læringsmiljø for elevene og et 
anstendig arbeidsmiljø for de ansatte er en forutsetning 
for en god skole. Vold, mobbing, trusler og trakassering 
av elever og ansatte er en utfordring også i Lier-skolen. 
Kommunedirektøren bes om å kartlegge omfanget og 
utviklingen i vold, trakassering og mobbing mot elever 
og ansatte, inkludert hvilke elevgrupper som har nevnte 
uønsket adferd. Kommunedirektøren bes videre om å 
skolere og kurse skoleledere i hvilke rettigheter og 
virkemidler de ansatte har i forhold til utagerende 
elever.  

 

Iht. plan Det ble levert en melding til utvalg for oppvekst, kultur og idrett (MS 24/24) 
og kommunestyret i melding 7.5.2024 (MS 22/2024), og en som kommer i 
september 2025 om temaet vold som en del av kvalitetsmeldingen for skole. I 
tillegg holdes det en orientering i OKI-utvalget 6.5.25 

 

HP 24 3.10 Kulturkarusell Kommunedirektøren bes legge til rette for utrulling av 
«Kulturkarusell» i SFO på Gullaug, Heia og Sylling skoler. 
Ramme for tiltaket settes til 150.000,- årlig. Det legges 

Iht. plan Kulturkarusell på Gullaug, Heia og Sylling skole: 
De er i gang med første periode med sirkusaktiviteter i SFO- tiden på Gullaug 
skole. Det er planlagt perioder på 7 uker på hver skole, Gullaug og Sylling før 
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opp til at tiltaket skal være gratis for barn i SFO. 
Kommunedirektøren legger frem en kortfattet 
evaluering etter skoleåret 2024/2025. 

 

jul, og Heia etter jul. Skolene er med på å forme tilbudet selv, i den forstand 
at de organiserer hvilke elever som skal delta.  
  

 

HP 24 3.11 Lavterskel musikktilbud i 
skolen 

Gjennom lavterskel musikktilbud med fokus på samspill 
og mestring, vil barn og unge oppleve glede og utvikling 
med musikk. Vi ønsker å gjennomføre et pilotprosjekt 
med lavterskel musikktilbud som eksempelvis EC-Play i 
Lier med evaluering etter skoleåret 2024/2025. 

 

Iht. plan Dette er på planleggingsstadiet. Kulturskolen ønsker å gjennomføre pilot på 
en eller flere skoler i vårsemesteret. 
Kulturskolen ser for seg et opplegg som kan utarbeides av dem, i samarbeid 
med utvalgte musikklærere. Målet er at opplegget skal kunne brukes av 
musikklærere på skolene i Lier. De ser på modellene EasyPlay- som er nevnt i 
verbalvedtaket (abonnement), Korps i skolen/blås i det, El Sistema, 
bandundervisning, «repertoarbank» med egnede samspillstykker for fleksible 
besetninger. Det siste alternativet anses som det mest realistiske. 
Kulturskolen forstår lavterskel som at det skal være mulig å gjennomføre ute 
på skolene, uten store investeringer eller bruk av eksterne lærerkrefter. 

 

HP 24 3.12 Øvingslokaler, musikk og 
scene 

Gode kulturtilbud bygger felleskap og fremmer 
mestringsfølelse for personer i alle aldre. Det bes om at 
kommunedirektøren ser på mulighetene for å 
samarbeide med samfunnshusene og eventuelt skolene 
om musikk og scenetilbud også for voksne som er 
selvfinansierende. Kommunedirektøren bes undersøke 
nasjonale tilskuddsordninger som kan gi brukerne 
adekvate lokaler og utstyr. 

 

Forsinket Oppdraget planlegges å rapporteres på innen utgangen av skoleåret 24/25, i 
samarbeid med virksomhet for kultur og fritid. 

 

HP 24 3.13 BUA Kommunedirektøren bes om å sikre bevilgninger til 
opprettholdelse av tilbudet ved BUA Tranby og 
opprette et tilsvarende BUA-tilbud i Sylling. 

 

Iht. plan BUA Tranby fortsetter, og BUA Sylling opprettes. Kommunestyret vedtok den 
5.11.2024 i sak 2024/14452 HP oppdrag 3-13 2024-2027, bevilgninger til 
opprettholdelse av BUA friske midler til prosjektet fra 2025,  noe som sikrer 
framdrift. 

 

HP 24 3.14 Bibliotek Den nasjonale bibliotekstrategien: Rom for demokrati 
og dannelse er videreført frem til 2025, i tillegg vil det 
fremmes en Leselyststrategi i 2024. Som et ledd i 
fokuset på bibliotek og leselyst bes kommunedirektøren 
om å fremme en Strategiplan for skolebibliotek for Lier 
kommune som skal si noe om utvikling av 
skolebibliotekene fremover, blant annet anbefalt beløp 
brukt på bøker pr.elev til skolebiblioteket pr år, antall 

Iht. plan Selve Strategiplanen for skolebibliotek skrives av skolesektoren. Kultur og 
Fritid, ved biblioteket, er tett på denne prosessen. Bl.a. gjennom 
prosjektansettelsen av en inspirasjonsbibliotekar som skal fremme leselyst 
blant elevene i skolen, og bistå i utviklingen av skolebibliotekene, og fremme 
samarbeidet mellom skolene og biblioteket. Muligheten til å ansette en 
inspirasjonsbibliotekar i prosjektstilling kom av tilskudd til dekning av 
lønnskostnader i 1,5 år fra Utdanningsdirektoratet. 
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timer satt av til skolebibliotekansvarlig pr. uke osv. En 
strategiplan bør ta opp i seg hvordan man ser for seg 
videre utvikling. Strategiplanen fremmes til politisk 
behandling i løpet av 2024. 

 

 

HP 24 3.15 Bibliotek på bakkeplan Kommunedirektøren bes utrede og fremme politisk sak 
vedrørende hvordan bibliotek på gateplan i Lierbyen 
kan realiseres innen 2027. Det er ønskelig med 
vurdering av eventuelle midlertidige løsninger samt 
permanente løsninger. Det bes samtidig om at 
potensiale for samdrift med andre aktuelle kommunale 
tjenester og frivillige vurderes, samt utrede hvordan 
biblioteket kan styrke mandatet sitt til å styrke 
medborgerskap, bygge lokaldemokrati og være en aktiv 
del av lokalsamfunnet i Lierbyen. 

 

Forsinket Sak om bibliotek på bakkeplan ble skrevet høsten 24, men sendt i retur med 
ønske om en bredere tilnærming. Eiendomsselskapet og biblioteket arbeider 
med en ny utredning og et nytt saksframlegg, med sikte på en bredere 
tilnærming, i tråd med nytt oppdrag. 

 

HP 24 3.17 Eplefondet Flere familier opplever utfordringer med å betale for 
barnas aktiviteter og Eplefondet er en ubyråkratisk 
tilskuddsordning hvor klubbene kan søke om tilskudd til 
fritidsaktiviteter. Kommunedirektøren bes i samarbeid 
med Kiwanis om å styrke Eplefondet i samarbeid med 
ideelle, private aktører og legater for å imøtekomme 
det faktiske behovet. 

 

Iht. plan Det ble orientert høsten 24 om framdriften i dette oppdraget. Virksomheten 
ble nedbemannet i 2024, bl.a. med en leder for en avdeling, Frivillighet og 
fritid. Utredningskapasiteten til avdelingen har dermed blitt svært svekket, -
og virksomheten har vært nødt til å få på plass en ny organisering med tre 
avdelinger istedet for fire. Dialogen med Kiwanis pågår, men i en lavere takt 
enn hva som er ideelt. 

 

HP 24 3.27 Gilhusodden 
rekreasjonsområde 

Gilhusodden blir mye brukt som rekreasjonsområde. 
Kommunedirektøren bes legge fram en sak om 
oppgradering av Gilhusodden familiestrand. 
Kommunedirektøren bes om å undersøke om 
kommunen er tjent med at området blir statlig sikret 
med mulig til å søke om statlige midler til oppgradering. 
Det bes legge vekt på hvordan badestedet kan bli et 
enda triveligere sted for rekreasjon og hygge for flere av 
Liers innbyggere og gjester, uten at det går på 
bekostning av naturverdier og Linnesstranda 
naturreservat. Universell utforming og tilgjengelighet 
for alle, uavhengig av funksjonsnivå, er en forutsetning. 
Kommunedirektøren bes om å legge fram forslag som 
gir muligheter for helårsbading og hvordan kommunen 

Iht. plan Det er søkt Miljøverndirektoratet om oppgradering av sti, infotavler og UU-
toaletter på Gilhusodden. Når vi får svar vil det legges fram en politisk sak om 
dette. Evt. driftskonsekvenser må innarbeides i budsjett. 
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ser for seg å fjerne uønskede arter fra området. Videre 
må ettersyn av toalettfasiliteter, håndtering av 
forsøpling og avfall stå på listen over oppgaver som 
inngår i arbeidet, nå som Lier kommune eier området 

 

HP 24 3.30 Fritidskontakter Kommunnedirektøren bes om å legge fram en sak om 
rekruttering av fritidskontakter, der målet skal være at 
alle som har vedtak om fritidskontakt skal motta 
tjenesten. Rekruttering av unge som trenger jobb kan 
være ett aspekt, der samarbeid med Lier og St. Hallvard 
videregående kan være en del av løsningen. Finansielle 
utfordringer inkluderes i saksfremlegget  

 

Iht. plan Fritidskontakttjenesten har rekruttert nye fritidskontakter fra St. Hallvard 
VGS. Tilbakemeldingene etter rekrutteringene er at det er mye fin ungdom i 
Lier! Det er ikke alle som har meldt seg som fritidskontakter som 
nødvendigvis har fått oppdrag. Det henger sammen med de ulike 
preferansene brukerne har, eller særskilte behov den enkelte kan ha. 

Fritidskontakttjenesten har vært igjennom flere endringer, og det tas sikte på 
å legge fram en sak som belyser dette helhetlig.  

 

HP 25 3.01 Skolebøker 
Det settes av ekstraordinære midler til innkjøp av trykte 
skolebøker for 1.- 4. trinn. Dette skal være en 
tilleggssatsing og erstatter ikke ordinær budsjettpost. 
Det er viktig for læringen at elever har tilgang til trykte 
bøker, og vi ønsker en god faglig begrunnet balanse 
mellom skjerm og bok i skolen. 

 

Ferdigstilt Midlene til kjøp av trykte skolebøker er fordelt per elev på 1.-4. trinn ut til 
skolene. 

 

HP 25 3.02 Leksehjelp 
Pilot med leksehjelp 1.-4. klasse på Hallingstad og Hegg 
skole. Prosjekt med oppstart skoleår 2025/2026 over to 
år med evaluering i etterkant. Formål hindre 
utenforskap og gi leksehjelp til elever der foreldre har 
vanskeligheter for å gi leksehjelp hjemme. Styrking av 
leksehjelp totalbeløp 220.000. Ut ifra elevtall stipulert 
80.000 Hallingstad og 140.000 Hegg skole med to timer 
per uke per klassetrinn på Hegg og én time per uke per 
klassetrinn på Hallingstad.Kommunedirektør avgjør 
fordeling og prosjektets omfang. 

 

Iht. plan Tiltaket er under planlegging. Leksehjelpen starter høsten 2025 og det vil 
komme en melding om hvordan dette har fungert høsten 2026. 

 

HP 25 3.03 BUA 
Det er svært viktig å satse på møteplasser for unge i Lier 
for å sikre inkludering og forebygge ungt utenforskap. 
Det settes derfor av midler til følgende tiltak:1)    BUA 

Ferdigstilt BUA-aktivitetene er igangsatt, stillingene besatt. Nå jobbes det med å utvikle 
tilbudene så vi får videreført det gode tilbud på Tranby, og startet opp nytt i 
Sylling. 
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aktiv åpen hall Tranby 5.-7. trinn2)    Åpen møteplass, 
Tranby Fritidsklubb3)    Åpen møte plass SyllingDette 
krever i utgangspunktet to 20% stillinger og det settes 
av 270.000,- til dette. Kommunedirektøren bes søke på 
nytt Bufdir om støtte kommende år. 

 

 

HP 25 3.04 Eplefondet 
Eplefondet er for mange familier en viktig 
tilskuddsordning som gjør at barn og ungdom kan ha en 
aktivitet å gå til uavhengig av foreldrenes økonomi. 
Spesielt i økonomisk uforutsigbare tider er det viktig 
med tilskuddsordninger som sørger for innenforskap. 
Det settes derfor av ekstra midler til Eplefondet fra og 
med 2026. Styrkning i 2025 ligger allerede inne i HP 
2024-2027. 

 

Ferdigstilt Midler er lagt inn i HP, i tråd med vedtak. 

 

HP 25 3.05 Martinsløkka 
Lier kommune skal være en friluft kommune med et 
godt samarbeid frivilligheten. Martinsløkka drives av 
frivilligheten og området gir mye tilbake til folkehelsen 
og turopplevelser. Frivilligheten er avhengig av 
forutsigbarhet, det settes av midler til Martinsløkka. 

 

Ferdigstilt Midler er lagt inn i HP i tråd med vedtak, og overført Martinsløkka. 

 

HP 25 3.06 Bygdetunet 
Frivilligheten drifter Bygdetunet hvor man kan oppleve 
lokalhistorie og det arrangeres mange arrangementer 
ved Bygdetunet. Stedet er en viktig identitetsbærer for 
kommunen og det er viktig at Bygdetunet har midler til 
å gjennomføre allerede oppstartet reguleringsarbeid. 

 

Ferdigstilt Midler er lagt inn i HP i tråd med vedtak, og midler sendt til utbetaling til 
Bygdetunet. 

 

HP 25 3.08 Medborgerskap og 
demokrati Stortinget tilbyr undervisningsopplegget "Valget er ditt" 

samt skolebesøk på Stortinget, som bør prioriteres for å 
gi elevene i Lierskolen god innsikt i medborgerskap og 
demokrati. Skolene har frihet til å velge annet 
tilsvarende opplegg, dersom dette vurderes som mer 
egnet. Obligatorisk tur til Utøya utgår. 

Iht. plan Saken vil komme til politisk behandling høsten 2025. 
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HP 25 3.23 Elever med stort 
læringspotensial 

Lierskolen skal gi tilpasset undervisning og utfordringer 
til alle elever. Det er i dag færre elever i det øverste 
prestasjonssjiktet enn forventet, og det er sannsynligvis 
et uforløst potensial hos elever med stort 
læringspotensial.Kommunedirektøren bes derfor om å 
fremlegge en sak til politisk behandling innen utgangen 
av 2025. Saken skal omhandle hvordan Lierskolen best 
mulig kan ivareta elever med stort læringspotensial 
gjennom pedagogisk differensiering og andre relevante 
tiltak. Dette bør inkludere, men er ikke begrenset til: 

• Tiltak for å sikre at elever med stort 
læringspotensial får realisert sitt potensiale 
med riktig faglig og emosjonell støtte. 

• Tiltak for å sikre god kunnskap i Lierskolen om 
denne elevgruppen og deres 
opplæringsbehov. 

• Tiltak for best mulig samarbeid med foreldre 
og andre relevante aktører som PPT. 

• Tiltak for å vurdere best mulig overgang fra 
grunnskole til videregående skole, inkludert 
vurdering av forserte undervisningsløp i 
samarbeid med fylkeskommunen. 

 

Iht. plan Denne bestillingen vil bli svart ut som en del av kvalitetsmeldingen for skole 
høsten 2025. 

 

HP 25 3.24 Tiltak for urolige elever 
Det er viktig at elever og lærerne får god støtte fra 
andre profesjoner i skolen, som miljøarbeidere, 
minoritetsrådgivere og helsepersonell. Vi viser til MS 
23/2024, og ber kommunedirektøren følge opp dette. 
OKI får årlig rapportering om status og videre tiltak. 

 

Iht. plan Vil komme som en del av kvalitetsmeldingen for skole. 

 

HP 25 3.25 Skolehager og Grønne 
Klasserom Lier kommune oppfordrer skolene til å bruke 

skolehager og Grønne Klasserom for å gjøre læringen 
mer praktisk, aktiv og relevant. Med mulig støtte fra 
stiftelser kan barne- og ungdomsskolene i Lier få hjelp 
til å starte opp med dyrking på timeplanen, både i 
klasserommet og ute i skolegården. Skolene velger selv 

Iht. plan Det er sendt søknad til Sparebankstiftelsen om finansiering av Grønne 
klasserom. Seks av skolene i Lier har søkt om disse midlene. Status vil komme 
som en del av kvalitetsmeldingen for skole. 
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om og når de vil være med i nettverket og motta utstyr. 
Skolene bestemmer også prosjektets fremdrift og 
utvikling, hvilke lærere og hvilke trinn som har lyst til å 
delta. 

 

HP 25 3.26 Økt satsing på frilek for 
økt lese- og skrivelyst i første klasse Innenfor rammene av kvalitetsplanen for Lierskolen og 

gode faglige rammer skal fri lek vektlegges i stor grad i 
første klasse med mål om å skape økt lese- og 
skrivelyst. Lærerens autonomi og metodefrihet skal 
vektlegges og tiltaket må tilpasses kvalitetsplanen for 
Lierskolen. I utgangspunktet vil satsingen være fra 
skoleåret 2025/2026, og kommunedirektøren bes 
vurdere hensiktsmessige effektmål, slik at tiltaket kan 
evalueres. 

Initiativet til tiltaket bygger på intervensjonsstudien 
«Lekens kraft – en studie av den for lekens potensiale 
for økt lese – og skrivelyst i første klasse».  

 

Iht. plan Denne vil komme som en del av kvalitetsmeldingen for skole. Det er holdt en 
presentasjon om teamet i OKI høsten 2024. 

 

HP 25 3.28 Ung Jobb – Mestring og 
muligheter for unge liunger Kommunestyret ber kommunedirektøren utvikle et 

initiativ for å styrke ungdomsskoleelevers muligheter til 
arbeidspraksis, i samarbeid med lokalt næringsliv og 
ungdomsskolene. Målet er å gi ungdom i Lier verdifull 
erfaring og innsikt i arbeidslivet, samtidig som det 
skapes alternative mestringsarenaer utenfor skolen. 

 

Ikke påbegynt Saken kommer til behandling høsten 2025 og må ses i sammenheng med plan 
mot ungt utenforskap. 

 

HP 25 3.29 Sosial innovasjon for å 
hindre utenforskap blant unge og 
eldre  

Kommunedirektøren bes se på tiltak hvor lokal ungdom 
gis mulighet til å ta del i arbeidslivet og samtidig bidra 
til å løse utenforskap blant beboere på kommunens 
institusjoner og bofelleskap ved å bidra til 
aktivitetstilbudet på disse stedene. Dette kan være et 
trepartssamarbeid mellom en sosial entreprenør, 
stiftelse og kommune, slik som eksempelvis prosjektet 
Generasjon M. Kommunen skal ha mulighet til å sikre 
ungdom med særskilte utfordringer arbeidserfaring, og 
tiltaket skal gi ungdom verktøyene de trenger for å bli 

Iht. plan Planlagt for politisk behandling siste møterunde før sommer 2025 
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mer selvstendige, bidra til å redusere utenforskap både 
blant unge samt også blant beboere i boliger og 
institusjoner. 

Det bes legge frem en sak til politisk behandling som 
muliggjør at prosjektet kan iverksettes senest januar 
2026 

 

HP 25 3.30 Rådhusplassen – Det nye 
hjemmet for Lierbyen bibliotek Kommunestyret ber kommunedirektøren iverksette 

tiltak for å styrke Rådhusplassen som fremtidig lokasjon 
for Lierbyen bibliotek. Det skal utvikles en plan for 
symbolsk og synlig tilstedeværelse av biblioteket på 
Rådhusplassen, gjennom enkle, midlertidige tiltak som 
pop- up-bibliotek, utendørs aktiviteter og kreative 
markeringer. Tiltakene skal ha som mål åforankre 
Rådhusplassen som bibliotekets naturlige hjem, uten 
vesentlige kostnader for kommunen. 

 

Ikke påbegynt Arbeidet er ikke påbegynt. Fokuset og ressursene rettes nå mot bibliotek på 
bakkeplan. 

 

HP 25 3.31 En inkluderende og 
fremtidsrettet 17. mai-feiring i 
Lierbyen 

Kommunestyret ber kommunedirektøren utrede 
mulighetene for å videreutvikle 17. mai- feiringen i 
Lierbyen som et inkluderende samlingspunkt for hele 
kommunen, i tråd med nasjonaldagens verdier om 
frihet, fellesskap og tradisjon. Det presiseres at 17.mai 
feiringene i de ulike lokalsamfunnene/nærskolene i Lier 
skal videreføres.Det settes ned en 17. mai-komité, med 
utspring fra OKI-utvalget, som får i oppgave å utforme 
forslag til hvordan nasjonaldagsfeiringen kan utvides til 
å inkludere flere liunger, utover de som sogner til Hegg 
krets og har barn i skolealder.Arbeidet skal skje i nært 
samarbeid med frivillige organisasjoner, lokale 
foreninger, barn og unge, lokalt næringsliv, OKI-utvalget 
og medvirkningsorganene. Målet er å skape en feiring 
som både ivaretar tradisjonene vi verdsetter og 
introduserer nye, inkluderende elementer som styrker 
fellesskapet i Lier. Kommunedirektøren bes forberede 
en sak som skisserer mulig organisering av arbeidet, 
med mål om en oppgradert 17. mai-feiring innen 2026 

Iht. plan Det har startet et arbeide med å vurdere nye elementer og utvikling av 17. 
mai feringen. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
 

HP 25 3.32 Tjenester til flyktninger – 
effektiv bruk av ressurser og kvalitet 
i opplæringen 

Kommunestyret ber kommunedirektøren vurdere 
hvordan kommunen kan sikre en fleksibel og 
bærekraftig tilpasning av tjenester til flyktninger, 
inkludert voksenopplæring, i takt med varierende 
behov. Dette kan inkludere samarbeid med eksterne 
aktører som supplement til kommunens egne tilbud, 
med særlig fokus på kvalitet, kostnadseffektivitet og 
rask tilpasning ved behov for økt kapasitet.Det bes om 
en utredning som ser på erfaringer fra andre 
kommuner, inkludert Oslo, der kombinasjonen av 
offentlig drift og samarbeid med eksterne aktører har 
bidratt til spesialiserte og målrettede tiltak. Målet er å 
sikre en helhetlig og effektiv ressursbruk samtidig som 
flyktninger får et likeverdig og godt tilbud som støtter 
deres integrering i lokalsamfunnet. 

 

Ikke påbegynt Ikke påbegynt grunnet kapasitetutfordringer, meldingen vil bli svart ut i løpet 
av året.   

 

HP 25 3.33 Grytidlig innsats – 
helhetlig omsorg for gravide og 
familier 

Folkehelseinnsats i barnas første leveår er viktig dersom 
man skal lykkes med å redusere sosiale ulikheter i helse. 
Lier kommune skal legge til rette for sammenhengende 
og helhetlig svangerskaps-, fødsels, og barselsomsorg 
med fokus på tidlig intervensjon, styrking av 
foreldrerollen og utjevning av sosiale forskjeller.En god 
og sammenhengende jordmortjeneste skal prioriteres, 
med eksempelvis tiltak som delte stillinger mellom Lier 
kommune og Drammen sykehus. 

 

Ferdigstilt Politisk behandlet i OKI 6 mai og KS 20 mai.  

 

HP 25 3.49 Ungdommens 
livsmestring og psykisk sykdom Lier kommune vil sammen med skolene og relevante 

fagmiljøer vektlegge flere virkemidler for å styrke 
ungdommens livsmestring og bedre den psykiske 
helsen. (Fra forslag AP/SP/MDG/R/SV) 

 

Iht. plan Denne vil komme som en del av kvalitetsmeldingen for skole. 

 

Hp 24 3.03 Idrettshallen på Tranby Idrettshallen på Tranby er essensiell med tanke på 
fysisk aktivitet blantelevene mens Tranby skole bygges 

Iht. plan Politisk sak om Tranbyhallen planlegges lagt fra for politisk behandling før 
sommeren 25. Da det ble bevilget midler til å bygge Tranbyhallen i HP 2024-
27 ble det i investeringsprogrammet lagt inn 218 millioner til å bygge ny 
idrettshall, med to håndballflater, servicebygg og i tilknytning til fotballhall 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
om. Det er derfor viktig at idrettshallen blirhøyt 
prioritert. 

 

som Lier IL skal finansiere. I 2024 og 2025 har det vært jobbet med et 
forprosjekt for dette, i samarbeid med Lier IL og interne kommunale 
virksomheter som skal benytte hallen. Det er en utfordring at priser og 
konsumprisindeks har steget mye etter at bevilgningen i sin tid ble bevilget. 
Den økonomiske usikkerheten vil være stor, inntil prosjektet blir lagt ut på 
anbud, og man ser reell kostnad. Behovet for en idrettshall som ivaretar et 
mangfold av aktiviteter på Tranby er stort. 

 



 

 

Utvalg for helse, omsorg og velferd 
 

Tjenesteområdebeskrivelse 
 
Utvalg for helse, omsorg og velferd (HOV) er ansvarlig for kommunens tjenester innenfor områdene 
helsetjenester (unntatt de som ligger til OKI), psykisk helse og rus, hjemmetjenester, velferdsteknologi, 
sykehjem, bemannede boliger, omsorgsboliger, rehabiliteringstjenester, friskliv, folkehelse, 
seniorsenter, tilrettelagt kultur- og fritidstilbud, voksne med funksjonsnedsettelse, NAV, 
flyktningtjenester samt alkoholloven.  

Utvikling og utfordringer 

 
Behov innen rus og psykiatri: 

Det er noe økning av døgnbemannede tjenester til personer med store og sammensatte behov. Dette er 
ofte brukere som har behov for tett oppfølging og bemanning utover hva kommunen selv er i stand til å 
etablere på kort sikt. Dette er brukere som har oppfølging av spesialisthelsetjenesten, der kommunen 
har utfordringer med å etablere tilpasset tilbud innenfor lovens rammer hva gjelder bruk av tvang og 
makt.  

Hjemmetjenesten 

Det er en økning av yngre brukere som ønsker å få tilbud i hjemmet med heldøgnsomsorg, og da også 
med en høy bemanningsfaktor. Dette er en av årsakene til et stort merforbruk i hjemmetjenesten 
gjennom 2024. 

Rekruttering og kompetanse: 

Det har gjennom året vært utfordringer med å rekruttere helsepersonell til vakante helgestillinger 
innenfor spesielt sykehjem, hjemmetjenesten og voksne med funksjonsnedsettelser.  Dette kan være 
noe av årsaken til overtidsbruk i helger, for å sikre forsvarlige helse- og omsorgstjenester. 

Flyktninger: 

Det ble lagt et godt grunnlag for utvidet samarbeid mellom virksomheter i 2024, dette gir bedre og mer 
sømløse tjenester for flyktninger som ankommer kommunen i 2025. Totalt skal det bosettes 45 
flyktninger i Lier kommune i 2025. Det forventes at dette vil fungere godt med mottak og 
integreringsarbeid.  
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Status økonomi i rammeområdet 

 
Beløp i 1000 
 

      

Tjenesteområder Rev. bud. 
hiå. 2025 

Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Avvik i % 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

200-Felles velferdstjenester 26 095 23 537 2 558 9,8 % 86 730 5 600 
215-Psykisk helse og rus - Tjenester til 
voksne 

18 166 18 217 −51 −0,3 % 55 994 0 

222-NAV 17 504 17 662 −158 −0,9 % 59 584 0 
224-Forvaltning helse og bolig 6 804 6 043 761 11,2 % 24 754 1 500 
225-Felles omsorg 4 335 4 049 286 6,6 % 14 889 0 
226-Lege, legevakt og 
samhandlingsreformen 

8 457 7 968 489 5,8 % 50 952 0 

228-Forebyggende tjenester 19 048 18 386 663 3,5 % 57 959 0 
237-Hjemmetjenesten 23 726 26 851 −3 125 −13,2 % 90 505 −4 000 
238-Nøstehagen 11 951 13 559 −1 609 −13,5 % 45 105 0 
244-Liertun og Bratromveien BFF 15 358 14 976 382 2,5 % 58 600 0 
245-Sentralkjøkken 3 890 3 106 784 20,2 % 14 995 1 500 
250-Fosshagen 31 741 32 163 −422 −1,3 % 119 017 0 
260-Personer med 
funksjonsnedsettelser voksne 

50 658 54 630 −3 971 −7,8 % 130 786 −4 000 

Sum 237 734 241 147 −3 413 −1,4 % 809 870 600 

 

Kommentar til status økonomi 
 
Prognosen for utvalget for helse, omsorg og velferd er 600 000 kroner i mindreforbruk. Dette er en 
forbedring fra februar-rapporten med 0,6 millioner kroner.  

Det er iverksatt omfattende tiltak med omstilling for virksomhetene Psykisk helse og rus, Tjenester for 
voksne med funksjonsnedsettelser og Hjemmetjenesten. I tillegg vil flytting av institusjonsplasser fra 
Nøstehagen og omgjøring av plasser på sykehjemmet, føre til at sykehjemmene vil kunne gå i balanse 
ved årets slutt, selv om det nå er et merforbruk forbundet med høyt sykefravær ved Nøstehagen ved 
årets første måneder samt overtidsbruk. Overføring av KAD - plasser og korttidsplasser er gjennomført 
denne våren, slik at økonomisk effekt av reduksjon i nattvaktstilling vil kunne gjennomføres på 
Nøstehagen. Det vil også komme tilskudd i forbindelse med flyktning som er tildelt langtidsplass. 

Tjenester til voksne med funksjonsnedsettelser melder om en negativ prognose på 4 millioner kroner. 

Dette skyldes sykefravær med innleie av vikar og overtidsbruk ved enkelte av bofelleskapene. Det er 

spesielt utfordringer ved Glitre bofelleskap. Hjemmetjenesten gjennomfører nå en stor 

omstillingsprosess der de må redusere budsjettet sitt med litt i overkant av 11 millioner kroner for å 

holde seg innenfor rammen. Hjemmetjenesten opplever det er en økning i yngre hjemmeboende med 

stort behov for bistand. Forventet effekt av tiltakene for 2025 gjør at virksomheten melder en negativ 

prognose på 4 millioner kroner. Sentralkjøkkenet melder om en positiv prognose på 1,5 millioner, som 

skyldes god og effektiv drift, der det deler av året har vært en vakant stilling. Forvaltning helse og bolig 

har også en positiv prognose for 2025 med 1,5 millioner kroner. Dette skyldes nedgang i betalingsdøgn 

på sykehus samt ledighet i vakant stilling deler av året. 

Lege, legevakt og Samhandlingsreformen, har pr. mars et mindreforbruk grunnet periodiseringsavvik, 
dette gjelder også for forebyggende tjenester, begge enhetene forventer balanse ved årets slutt. NAV 
har et lite mindreforbruk men forventer pr. mars å gå i balanse ved utgangen av 2025.  

Øvrige virksomheter i utvalget forventes å gå i balanse ved utgangen av 2025.   
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Virksomhetene i utvalget jobber med disse tiltakene i 2025 for kunne holde budsjettrammene: 

Oppsummering tiltak 
• Opphør av flere kjøpte plasser hos privat leverandører, der bistandsbehovet dekkes av 

kommunens eget tilbud innenfor psykisk helse. Per april er det sagt opp tre plasser hos privat 
leverandør. Det vurderes ytterligere oppsigelse av en plass for å gi tilbud i kommunal regi ved 
ledighet i Vestsideveien. 

• Vi vurderer i dialog med tillitsvalgte å foreta flere omstillingstiltak innenfor psykisk helse og rus 
og tjenester til voksne med funksjonsnedsettelser 

• Gjennomgang av bruk av institusjonsplasser for å sikre at langtidsplasser faktureres riktig og at 
alle plasser utnyttes optimalt og uten opphold. Dette vil gi økte inntekter og reduserte utgifter 
til eksterne kjøp og betalingsdøgn på sykehus. Omstillingssaken rundt sykehjemmene vil føre 
til like plasser lokalisert på samme sykehjem, som vil gi stordriftsfordeler. 

• Sørge for at pasienter blir tildelt plass på rett sted slik at innleie av ekstra bemanning reduseres. 

• Redusere bruk av overtid og innleie, der det nå er ytterligere tiltak for oppfølgning av 
overtidsbruk. Virksomheter med merforbruk innfører kontroll av overtidsbruk i GAT hver 
mandag for å kunne iverksette tiltak tidlig. 

• Innføring av eget rapporteringsskjema for bruk av overtid i alle virksomheter med merforbruk. 
Skjemaet gjennomgås med kommunalsjef, økonomirådgiver og stab hver måned. 

• Det gjennomføres møter med kommunalsjef og virksomhetsledere, rådgivere i stab og økonomi 
hver andre uke for gjennomgang av bruk av overtid og innleie i alle virksomhetene i HOV.   

• Aktive tiltak i virksomheter med lavt nærvær for å redusere utgifter til sykefravær og innleie. 
Arbeid med tiltak rundt sykefravær har blitt intensivert i virksomhetene. 

• Virksomheter med høyt merforbruk må gjennomgå egen drift og styre bemanning etter vedtatt 
budsjett. 

• Oppfølging av team rundt virksomheter med merforbruk, der det gjennomgås 
arbeidstidsordninger, bruk av innleie, overtid og vurdering av effekten av tiltakene. 

Ytterligere tiltak drøftes løpende. 

  



 

 

Status politiske vedtak 

 

HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 24 3.19 Ungt utenforskap Arbeidet mot ungt utenforskap skal prioriteres ved alle 

kommunale prioriteringer. Dette gjelder unge i alderen 15-29 
år som ikke er i arbeid, under utdanning/opplæring eller med 
varige trygdeytelser. Vi ber om at kommunedirektøren legger 
frem en sak i løpet av 2024 med fokus på hvordan 
oppfølgingen av denne gruppen kan bedres, samt sikre et 
enda bedre samarbeid mellom skole, helsetjeneste, NAV og 
arbeidsgiver. Vi ber også om at kommunedirektøren vurderer 
ulike befolkningsrettede forebyggende tiltak i samråd med 
helsetjenesten for å forebygge angst og depresjon i den 
aktuelle gruppen, i tillegg til den ordinære 
behandlingsrettede helsetjenesten. 

 

Iht. plan Det er påbegynt et arbeide med en plan mot utenforskap for aldersgruppen 19 
- 29 år. Planen forventes ferdig i 2025. Det ble lagt frem en politisk sak 
vedrørende arbeidet med planen i utvalg for oppvekst, kultur og idrett 
19.11.2024, utvalget for helse, omsorg og velferd 20.11.2024 og for 
kommunestyret 03.12.2024.  

 

HP 24 3.37 Fastlege tilbud – Grønn 
resept 

Kommunedirektøren bes utrede en utvidelse av fastlege-
tilbudet «Grønn resept» gjennom samarbeid med lokale 
treningssentre med tilknyttede personlig trenere, i tillegg til 
dagens ordning gjennom Frisklivssentralen. Modeller for 
finansiering presenteres sammen med relevant 
folkehelseinformasjon og -statistikk, samt «beste praksis»-
eksempler fra fastleger som i dag benytter denne ordningen.  

 

Ferdigstilt Melding blir lagt frem til politisk behandling i HOV utvalget 7 mai og i 
kommunestyret 20 mai 2025 

 

HP 25 3.07 Folkehelsegruppe 
Det opprettes en folkehelsegruppe med deltakelse fra 
kommunen, frivilligheten og andre aktører. Dette bør 
inkludere både idrett og kulturliv. Folkehelsegruppen får som 
mandat å vurdere å fremme tiltak som kan styrke folkehelsen 
i Lier. Tiltak mot utenforskap skal særlig vektlegges. 
Folkehelsegruppen tillegges også mandat til å dele ut en 
folkehelsepris, som skal gå til enkeltperson, en gruppe eller 
enhet som for eksempel en institusjon, en avdeling eller en 
organisasjon og er en honnør til ekstraordinær 

Ferdigstilt Det er opprettet en folkehelsegruppe og første møte i gruppen er avholdt 
23.04.2025 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
innsats.Folkehelseprisen har til hensikt å skape 
oppmerksomhet om folkehelsearbeid. 

 

HP 25 3.09 Lier må redusere antall 
overliggerdøgn på sykehus Ved opprettelse av nye korttidsplasser ved Liertun bør 

behovet være svært begrenset, og fra og med 2027 
budsjetteres det kun med 10% av nåværende utgifter til 
overliggerdøgn. 

 

Iht. plan Politisk melding blir lagt frem til behandling i kommunestyremøte i juni.  

 

HP 25 3.10 Innføre fullt vederlag, 
boutgifter på sykehjem Kommunedirektøren bes iverksette fullt vederlag i henhold til 

omstillingstiltak HOV12. Omstillingstiltak HOV12 stipulerte 
redusert inntekt på 3,5 mill. I vedtak KS74/24 ble dette 
vedtatt til 1,46 mill i 2024 og 2,92 mill fom. 2025. Differansen 
mellom 3,50 og 2,92 innspares. Den første måneden er 
fortsatt gratis for ny bruker, der dette er regulert av lov. 

 

Ferdigstilt Politisk bestilling iverksatt.  

 

HP 25 3.11 Psykisk helse og rus samt 
voksne med funksjonsnedsettelser Lier kommune har et stort potensial for å drive mer effektivt 

og bedre innen tjenestene psykisk helse og rus samt voksne 
med funksjonsnedsettelser.Skisserte tiltak som bes særlig 
vurdere under, og kommunedirektøren bes også vurdere 
andre tiltak utover dette: 

1. Reduksjon av antall virksomhets-/avdelingsledere 
2. Redusert grunnbemanning (unntatt der vedtak 

følger av helse- og omsorgstjenesten kap. 9). Det 
bør innføres arbeidstidsordninger som ivaretar 
tilstedeværelse av ansatte når beboerne har fritid, 
slik at det gis tilbud om aktiviteter etter beboernes 
behov og ønsker. Reduksjon i bemanning når 
beboere er i arbeidsrelatert aktivitet. 

3. Reduksjon av antall nattevakter der det er mulig. 
Vurdere styrking med ambulerende nattevakt på 
tvers av enheter. 

 

Ferdigstilt Politisk melding blir lagt i HOV - utvalg den 07.05.25 og kommunestyret den 
20.05.25. Omstillingsprosess iverksatt. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 25 3.12 Ressursvernepleier 
bofellesskap Vi ønsker å styrke kompetansen i bofellesskap i Lier 

kommune, fortrinnsvis med fokus på Lierstranda 
bofellesskap, men kan også brukes som ressurs for flere 
bofellesskap etter vurdering av kommunedirektøren. Dette 
må sees i sammenheng med punkt 3.11 

 

Iht. plan  Politisk bestilling iverksatt og rekruttering pågår 

 

HP 25 3.13 Felles virksomhetsleder 
Det er viktig å ha en helhetlig ledelse ved Nøstehagen og 
Liertun for å utnytte ressursene på tvers mellom 
sykehjemmene. Faglig forsvarlighet sikres gjennom stedlig 
avdelingsleder uten oppbemanning. 

 

Ferdigstilt Reduksjon en virksomhetslederstilling iverksatt med økonomisk effekt fra 
01.03.25.  

 

HP 25 3.14 Bruk av vikarer 
Det jobbes aktivt med reduksjon av vikarbruk både innen 
HOV og OKI ved at man satser mer på faste ansatte i 100 
prosent stillinger og oppretter lokale vikarpooler der det er 
mulig. 

 

Ferdigstilt Politisk sak 21/2025 behandlet i kommunestyret den 11.02.25.  

 

HP 25 3.15 Egenandel praktisk 
bistand i hjemmet, BPA, KS 202/24 Egenandel for praktisk bistand i hjemmet til innbyggere med 

BPA tjenester beregnes på grunnlag av tjenestemottakers 
egen skattbare nettoinntekt før særfradrag. 

 

Ferdigstilt Politisk bestilling iverksatt.  

 

HP 25 3.16 Fysioterapi, KS 96/2023 
For å styrke kapasiteten for fysioterapitjenester og redusere 
ventetiden styrkes satsningen på denne tjenesten fra og med 
2027. 

 

Ikke 
påbegynt 

Oppdraget kan først løses i handlingsprogrammet 2027 - 2030 

 

HP 25 3.17 Lierbyen Seniorsenter  

Det har over tid vokst frem et behov for å forbedre 
fasilitetene til Lierbyen seniorsenter. Kommunen vil fremover 
møte et økende antall seniorer som ønsker å benytte 
tilbudene på seniorsenteret. Det bevilges penger til å åpne 
lokalene i Meierigården mellom Vestsideveien 9E og 9F, 
Lierlaben tas i bruk av seniorsenteret og det kan kjøpes inn 

Iht. plan Politisk bestilling iverksatt.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
møbler og annet treningsutstyr i samsvar med vedtak i HOV 
PS 57/24. 

 

HP 25 3.34 Etablering av 
helsefagsatsing i Drammen 
Helsepark – Lier kommunes støtte 
til en samlet helsefagutdanning 

En samlet helsefagutdanning vil bidra til bedre samarbeid 
mellom utdanningsnivåene og gi regionen et kraftig løft innen 
helsekompetanse. Dette er en strategisk satsing som sikrer 
fremtidens helsetjenester, til fordel for hele regionen og Liers 
innbyggere. 

 

Ikke 
påbegynt 

Oppdraget planlegges ferdigstilt i løpt av 2025 

 

HP 25 3.35 Bedre innsikt og 
samarbeid med NAV for økt 
arbeidsinkludering 

Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for at NAV 
Lier orienterer kommunestyret to ganger årlig om status for 
sitt arbeid, basert på eksisterende statlig rapportering. 
Rapporteringen skal inkludere nøkkeltall og utviklingstrekk 
knyttet til arbeidsinkludering og økonomisk bistand, samt 
beskrive samarbeid med kommunale tjenester og næringsliv, 
og planlagte satsninger, med særlig fokus på unge.Målet er å 
styrke kommunestyrets innsikt uten å generere mer byråkrati, 
legge til rette for tettere samarbeid med NAV, og utvikle 
bedre tiltak for aktivitet og arbeidsinkludering i kommunen. 

 

Iht. plan Det vil bli levert melding i henhold til bestilling, første melding er planlagt levert 
mai/juni 2025 

 

 

  



 

 

Utvalg for miljø og plan 
 

Tjenesteområdebeskrivelse 
 
Tjenesteområdebeskrivelse: 

Utvalg for miljø og plan har ansvar for områdene samferdsel og infrastruktur som vei og vegtrafikk, 
kollektivtransport, gang-/sykkelveier, parkering, veinavn, havner, vann og avløp, steds- og 
områdeutvikling og lokalsamfunn, plansaker av prinsipiell betydning, detaljreguleringsplaner og 
byggesaker, samfunnssikkerhet og beredskap, miljø, forurensing samt klimatiltak og oppfølging av 
klimaplan. 

På byggesak jobber vi med å se på andre metoder å jobbe på. Vi har hatt workshop hvor vi jobbet med 
treukers-saker som en gruppe. Dette var veldig positivt. I løpet av 5 timer hadde vi sendt ut mange flere 
vedtak og hatt større inntekter på en dag enn vi pleier å ha på flere dager. Dette er en arbeidsform vi 
skal fortsette med. Grunnet påske og fridager i mai er det satt opp 7 dager med slikt arbeid i april, mai 
og juni. Vi ser også på andre måter å jobbe med dispensasjoner på. 

Utvikling og utfordringer 

Stedsutvikling og plan 

Kommunen er inne i en periode med mange parallelle store arealplansaker med Fordbyplanene, 
Gullaugplanen, samferdselsplanen på Lierskogen, reguleringsplanen for E134 og oppstart av arbeidet 
med kommuneplanens samfunnsdel som de største. 

Dette utfordrer kapasitet og kompetanse og har gjort det nødvendig å omfordele noen av de ressursen 
virksomheten besitter. Utover dette er også erfaringen at kompleksiteten i planene medfører at 
dialogen med de statlige/regionale myndighetene er stadig mer krevende, dette igjen gjør at sakene tar 
lengre tid og koster mer. En annen utfordring er manglende kapasitet/kompetanse innenfor fagområdet 
utbyggingsavtaler, hvor endringer i lovverket gir kommunen større muligheter enn tidligere til bruk av 
områdemodell innenfor større planområder. I en tid med stadig trangere kommuneøkonomi, bør denne 
muligheten utnyttes enda bedre. 

Kompetanse knyttet til transport generelt er også ett fagområdet som er der det er manglende ressurser 
i virksomheten. 

Næring: 

Kommunen samarbeider med øvrige kommuner i Drammensregionen interkommunale politiske råd 
innen næringsutvikling. Det gjennomføres tre årlige møter med lokalt næringsliv og 
Næringslivsforeningen i Drammensregionen. Etableringen av lokal gründerplan ble i 2024 utsatt i 
påvente av konklusjoner fra regionale initiativer, slik at tiltakene i regionen henger sammen. Det er aktiv 
deltakelse i drift og utvikling av regionens etablererveiledning Gründerboost. Kommunen har inngått en 
samarbeidsavtale med Drammen Works for å stimulere til et gründermiljø i Drammensregionen. 

Bygg og geodata 

Det er fortsatt stabilt med innkommende byggesaker. Innkommende søknader i mars 2025 var 62.  
Antall vedtak var 43. Dette fører til noe økende restanser. Det tar tid å få ned antall restanser når alle 
sitter på mange saker, og det kommer mange brev inn til saksbehandlere i eksisterende saker. Det ses 
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på nye måter å jobbe på. Ny arbeidsmetodikk er testet ut på treukers-saker. I løpet av 5 timer ble det 
sendt ut flere vedtak på en dag enn hva som er vanlig å ha på flere dager. Virksomheten jobber også 
med anbud for å være tidlig ute dersom vi har behov for å benytte konsulenter arbeidsmetoder justeres. 
Dette for å unngå at det blir vanskelig å komme à jour uavhengig av arbeidsmetode pga. restanser. 

Virksomheten er også i gang med å forenkle maler og kommunikasjon. Dette stjeler også tid fra 
saksbehandling, men vil på sikt gi tidsgevinst. Videre jobbes det med hvordan copilot, innenfor 
kommunedirektørens retningslinjer, i saksbehandlingssystemet kan gjøre flere ting automatisk, og det 
ses på arbeid med rutinebeskrivelser. Virksomheten bruker også mye tid på saksforberedelser til 
utvalgsmøter. Det er avholdt møte med kommunedirektør vedrørende dette. Det er avtalt et møte med 
utvalgsleder i for å få en vurdering av om virksomheten sender for mange saker til politisk behandling 
sett i forhold til politisk reglement.  
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Status økonomi i rammeområdet 

 
Beløp i 1000 

       
Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2025 
Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Avvik i % 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

410-Bygg og Geodata 702 1 623 −922 −131,4 % 1 240 −2 400 
525-Stedsutvikling og plan 6 162 4 823 1 338 21,7 % 35 929 500 

Sum 6 863 6 447 417 6,1 % 37 169 −1 900 
 

 

Kommentar til status økonomi 
 
Prognosen for utvalget er et merforbruk på 1,9 millioner kroner, som er en forbedring på 0,5 millioner 
kroner fra forrige rapportering. 

Det er fremdeles usikkerhet knyttet til inntektene for bygg og geodata, da det fortsatt er byggestopp 
grunnet brudd med utslippstillatelse ved Linnes renseanlegg samt etterslep i saksbehandlingen. 

Stedsutvikling og plan ligger innenfor budsjett, men forventer et mindreforbruk på 0,5 millioner kroner 
på lønn.  

Oppsummering tiltak: 
 

• På byggesak jobbes det med å se på andre arbeidsmetoder.  

• Vurdere å gå ut med anbud for å være tidlig ute dersom vi har behov for å benytte konsulenter 
mens arbeidsmetoder testes og justeres. Alternativt vurdere ansettelse i et halvt ledig årsverk i 
stedet for å benytte konsulenter. Det er flere universiteter som tilbyr løsninger hvor 
byggingeniører arbeider 50% ved siden av studier. Å kunne benytte en student til å sende ut 
enkle vedtak vil kreve minimalt med opplæring og oppfølging, i tillegg til å være billigere 
arbeidskraft enn en konsulent.  

• Byggesak er også i gang med å forenkle maler og forbedre kommunikasjonen.  

• Videre må vi se på om saksbehandlingssystemet vi har kan gjøre flere ting automatisk, slik som å 
sende ut brev så vi får avsluttet saker med ferdigattest. Det er satt opp møte med Sikri som er 
leverandør av systemet.  

• Vi jobber også med å lage rutiner for bruk av overtredelsesgebyrer i ulovlighetssaker. Dette vil 
genere inntekter fra ulovlighet.  

• Bruk av copilot mer aktivt i saksbehandlingen, men innenfor kommunens retningslinje for dette. 

• Oppmåling benytter fortsatt konsulenter og er i ny anbudsprosess. Det er også ansatt ny 
landmåler som begynner i mai.  

• På byggesak kan vi sette vilkår om oppmåling i saker der det er uklare grenser. Vi jobber med 
rutiner for dette. Det vil på sikt kunne generere flere saker på oppmåling og derav inntekter. 

 

  



 

 

Status politiske vedtak 

 

HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 19 2.07 Utrede flytting av 
biblioteket i Lierbyen ned på 
gateplan 

HP 19 2.07 Utrede flytting av biblioteket i Lierbyen ned på 
gateplan og inkludere dette i pågående 
stedsutviklingsprogram for Lierbyen. 

 

Ferdigstilt Inngår i områdeplanen for Lierbyen. Kommunedirektøren la frem sak som ble 
behandlet i utvalg for oppvekst, kultur og idrett 28.1.2025 (PS 9/2025 
Bibliotek på bakkeplan), som gjorde følgende vedtak:  

“Kommunedirektøren bes legge frem saken på nytt med et bredere 
beslutningsgrunnlag. Dette bør inneholde, men er ikke begrenset til, et 
kunnskapsgrunnlag om nåværende bibliotek samt en vurdering av fordeler og 
ulemper med flytting av biblioteket. Det bør også sees på om andre 
kommunale virksomheter kan samlokaliseres med biblioteket. 
Kommunedirektøren bes også gå i nærmere dialog med utbygger vedrørende 
kostnader både med etablering og fremtidig leie. Det er ønskelig at saken 
legges frem senest i første møterunde etter sommeren 2025” 
  

Denne saken avsluttes og følges opp gjennom ny bestilling av sak  

 

HP 19 2.09 Rådmannen reviderer og 
oppdaterer Lier kommunes 
sykkelplan 

HP 19 2.09 Rådmannen reviderer og oppdaterer Lier 
kommunes sykkelplan i tråd med nye målsetninger og 
behov som fremkommer av Kommuneplan for Lier frem 
mot 2028 i løpet av 2019. Ulike brukergrupper sikres 
medvirkning. 

 

Ikke påbegynt Sykkelplan ligger inne i kommunen sin planoversikt med vedtak i 2025 
(vedlegg til HP 2025-28). Kommunedirektøren har ikke hatt kapasitet til å 
prioritere dette arbeidet, det betyr at gjeldende sykkelplan vedtatt i 2014 
gjelder inntil videre (ligger tilgjengelig på kommunens hjemmeside). 
Fremkommelighet for både gående og syklende er imidlertid høyt prioritert i 
alle kommunen arealplansaker og inngår som en betydelig aktivitet i 
Buskerudbysamarbeidet. Planen er ikke finansiert, antatte kostnader er 
300.000,-. 

 

HP 20 2.22 Forprosjekt - fremtidig 
bruk av rådhuset 

I tilknytning til stedsutvikling «Lierbyen 2030» utarbeides 
det er forprosjekt for fremtidig bruk av rådhuset.  I tillegg 
til behov for oppgradering og innvendig rehabilitering, 
skal man utrede mulige møteplasser og publikumsrettede 
løsninger på bakkeplan.  Dette kan omfatte bibliotek, 
seniorsenter og andre sentrumsfunksjoner. Endelig 

Ikke påbegynt Områdeplanen for Lierbyen legger til rette for en eventuell utvidelse av 
rådhuset, der “lavblokka” er i dag. Arbeidet er ikke prioritert på grunn av 
kommunens økonomiske situasjon. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
kostnadsramme fastsettesettes ved behandling av 
forprosjektet. 

 

HP 22 3.25 Arbeidet for å redusere 
støybelastningen i utsatte områder 
intensiveres 

Arbeidet for å redusere støybelastningen i utsatte 
områder intensiveres. Støyskjermingstiltak må 
gjennomføres i samarbeid med Statens vegvesen og 
Jernbanedirektoratet, ref HP 2019-22, punkt 2.6. Det 
igangsettes et arbeid med en egen temaplan for støy i 
løpet av 2022. (V) 

 

Forsinket Temaplan støy ble vedtatt av kommunestyret i vedtak av planstrategien 
12.6.2024. Kommunedirektøren har i begrenset grad hatt kapasitet til å 
prioritere dette arbeidet. Det er høyt fokus på støy/støyproblematikk i alle 
reguleringsplaner. Ny E134 og valg av trase i langs tunnel vil forbedre 
støyforholdene i store deler av ytre Lier. Kommunen har fått utarbeidet 
støykart som viser de teoretiske støyforholdene langs de kommunale veiene, 
tilsvarende finnes det kart som viser støyforholdene langs overordnet 
veisystem. 

Arbeidet med en egen temaplan for støy har av kapasitetsmessige grunner 
ikke blitt prioritert. Temaplanen er ikke finansiert, og kostnadene er estimert 
til 300.000,- 

 

HP 23 3.20 Rehabilitering av 
rådhuset 

Planlegging av rehabilitering av rådhuset videreføres 
innen rammen av stedsutviklingsprosjektet for Lierbyen. 
Det legges opp til en effektiv, funksjonell og nøktern 
arealbruk. Godt arbeidsmiljø må ivaretas. Flere 
publikumsrettede tiltak som café-drift med uteservering 
vurderes på gateplan. 

 

Ikke påbegynt Det legges til rette for dette i områdeplanen for Lierbyen. Forprosjektet er 
utsatt i tid da det ikke er avsatt investeringsmidler før etter 2034, ref. 10-årig 
investeringsplan 2024 i HP 2024-27. 

  

 

HP 23 3.34 Temaplan for støy Temaplan for støy startes opp vinteren 2022/23, ref 
punkt 3.25 i HP 2022 – 25 og 2. tertialrapport 2022. I 
tillegg til økt fokus på støy og støyreduserende 
oppmerksomhet generelt må ansvarsforholdet for støy 
fra vei/bane mellom kommunen, fylkeskommunen og 
staten komme mer tydelig frem. Stat og fylke må 
ansvarliggjøres. (V og Ap) 

 

Forsinket Temaplanen ligger inne i planstrategien over planoppgaver med forventet 
vedtak i 2025. Arbeidet har på grunn av kapasitet ikke blitt prioritert. 
Arbeidet vil være viktig mht rulleringen av arealdelen og kommunens 
arealstrategi (og vurderes inn i dette arbeidet). Kommunen har fått kartlagt 
støyforholdene langs de kommunale veiene, tilsvarende er også 
støyforholdene langs statlige/fylkeskommunale veier kartlagt. Kunnskapen 
brukes i inn i alle arealplansaker og vektes høyt. Kostnadene for utarbeidelse 
av temaplanen er estimert til 300.000,- og er ikke finansiert i budsjettet. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 24 3.20 Kommuneplan Lier kommunes fremtidige kommuneplan skal legge 

føringer for atbolig/utbyggingsprosjekter skal inneholde 
et rikt utvalg av boenheter, f.eks.generasjonsboliger, 
mikrohus, økolandsby, bokollektiv og boligsosiale tiltakslik 
at vi sikrer mangfoldig og bærekraftig boligtilbud. 
Alle utbyggingsprosjekter i Lier skal vurderes nøye med 
tanke på alternativeboformer som passer, hvor målet er å 
treffe demografiske behov og bidra tilstørre mangfold.  

 

Iht. plan 525 Stedsutvikling og plan 

Inngår i kommuneplan rulleringen. 

 

HP 24 3.22 Ekspress busser Kollektivtransport til/fra Oslo å gå til/fra Lier slutter å gå 
utpå kvelden samtidig som ekspressbusser fortsetter å i 
rute gjennom kommunen uten å stoppe. Det er i dag ikke 
bussholdeplasser ved E18 i Lier. Kommunedirektøren bes 
legge frem sak i løpet av 2024 der det redegjøres for 
hvordan man kan legge til rette for bussholdeplasser 
langs E18 slik at ekspressbussene kan stoppe i Lier. (SP) 

 

Iht. plan Ekspress busstopp er tatt opp med SVV i forbindelse med oppstart av 
reguleringsplan for E134, da med en mulig plassering på Kjellstad. Tilsvarende 
er ekspress busstopp et eget tema som skal utredes/vurderes i forbindelse 
med KDP for samferdsel på Lierskogen (ligger i planprogrammet som 
formannskap la ut til offentlig ettersyn i møte 30. januar (sak PS 10/25 
Forslag til planprogram for KDP for samferdsel på Lierskogen, Tranbykrysset - 
Asker grense). 

 

HP 24 3.22 Ekspress busser Kollektivtransport til/fra Oslo å gå til/fra Lier slutter å gå 
utpå kvelden samtidig som ekspressbusser fortsetter å i 
rute gjennom kommunen uten å stoppe. Det er i dag ikke 
bussholdeplasser ved E18 i Lier. Kommunedirektøren bes 
legge frem sak i løpet av 2024 der det redegjøres for 
hvordan man kan legge til rette for bussholdeplasser 
langs E18 slik at ekspressbussene kan stoppe i Lier. (SP) 

 

Iht. plan Det arbeides politisk fra Lier kommune og Buskerud fylke. Det arbeides 
administrativt gjennom Buskerudbyen for å bedre busstilbudet i Lier 
kommune. 

 

HP 24 3.26 Rentefrie lån, 
energitiltak 

Kommunedirektøren bes utrede lån opptil 100 000 kr til 
energi- og klimatiltak som er innvilget støtte fra Enova 
som eksempelvis solcelleanlegg og smart strømstyring til 
privatboliger samt utrede rentefrie lån opptil 100 000 kr 
til tiltak ENØK tiltak som for eksempel etterisolering og 
lavenergivinduer. Politisk sak fremmes innen juni 2024.  

 

Ferdigstilt Kommunedirektøren la frem sak for formannskapet i møterunden mai/juni 
2024 hvor kommunestyret i møte 12.6.2024 sendte saken tilbake for videre 
avklaring. Saken planlegges lagt frem igjen i formannskap og kommunestyre 
medio 2025. 

Saken følges opp gjennom ny saksbestilling 

 

HP 24 3.40 Gründerplan Kommunedirektøren bes innen juni-24 legge frem sak om 
en overordnet gründerplan frem til politisk behandling. Vi 
ønsker en målrettet satsing på nyskapning, og ber 
kommunedirektøren som et minimum vurdere følgende: 

Iht. plan Kommunedirektøren la frem en sak for utvalg for landbruk og næring i møte 
27.8.2024 (PS 37/2024). Utvalg for landbruk og nærings vedtak:  

1. Lier kommune jobber aktivt med Drammen interkommunale råd (IPR) og 
Drammen Works for å iverksette en regional gründerplan. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
1) Vurdere hvordan Lier kan bidra både lokalt i Lier og 
gjennom et regionalt samarbeid for å stimulere oppstarts- 
bedrifter 2) Vurdere et pre-såkornfond hvor kommunen 
delfinansierer prosjekter sammen med private 
investorer 3) Sikre gode møteplasser som samler 
gründere og kompetanse. Vurdere regional 
samlokalisering med satellitt i Lier, eksempelvis i regi av 
næringsforeningen 4) Vurdere hvordan Lier kommune 
kan legge bedre til rette for innovasjon for private 
bedrifter.  

 

2. Behovet for en lokal gründerplan avventer utviklingen av pågående 
regionale gründerinitiativ. Det legges frem en melding med en orientering om 
status i arbeidet senest innen utgangen av 2025.  
3. Lierlaben vurderes videreført og evnt i andre lokaler.  
4. Det legges frem en sak om arbeidet med etablering av et AgriTech- og 
Vitensenter høsten 2024/våren 2025.  
5. Lier kommune inngår en partnerskapsavtale med Drammen Works for 
2025 for å styrke satsingen på gründere. 

Kommunedirektøren har basert på vedtaket inngått avtale med Drammen 
Works for 2025. 

 

HP 25 3.20 Miljørådgiver 
Kommunen har behov for å styrke fagmiljøet på miljøet. 
Stillingen vil også være en ressurs for ivaretakelse av 
Lierelva. 

 

Forsinket Rekruttering avventer avklaringer vedrørende finansiering av prosjektene Ren 
Drammensfjord og vannområde Lierelva. Det kan være en intern kandidat i 
Landbruk og miljø som går inn i den stillingen. 

 

HP 25 3.27 Pilotordning for 
innsamling og lokalt ombruk av 
tekstiler i Lier 

Fra 1. januar 2025 blir kommunene pålagt å samle inn 
tekstilavfall i henhold til nasjonale krav til kildesortering. 
Dette ivaretas av RFD men vi ønsker et større innslag av 
lokal ombruk. Vi ønsker større innslag av lokalt ombruk av 
tekstiler som brukte klær og tekstilavfall. Dette kan 
brukes i redesignprosjekter på ungdomsskoler og 
videregående skoler i regionen. Vi ber 
kommunedirektøren i samarbeid med de aktuelle skolene 
se på ordninger som kan bidra til dette. Målet er å 
kombinere effektiv tekstilinnsamling med konkrete 
læringsmuligheter for elever, i tråd med læreplanens 
fokus på bærekraftig utvikling. 

 

Forsinket Virksomheten Stedsutvikling og plan har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

HP 25 3.36 Et mer attraktivt 
Lierbyen sentrum Kommunestyret ber kommunedirektøren utvikle og 

iverksette en strategi for å styrke Lierbyen som et levende 
og attraktivt sentrum, i tråd med den vedtatte 
områdereguleringen for Lierbyen. Strategien skal legge til 
rette for aktiviteter som REKO-ring, bruktmarkeder, 
alternative arrangementer i tilknytning til etablerte 
festivaler som Matveien og Eplefestivalen, julemarked, 

Ikke påbegynt Det arbeides med planer for Lierbyutbyggingen der dette vil være et tema.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
Pride, handelsdager og andre initiativer som kan bidra til 
økt attraktivitet og aktivitet. Kommunen skal aktivt 
tilgjengeliggjøre arealer for slike tiltak, med utgangspunkt 
i områdereguleringens føringer om etablering av gode, 
åpne møteplasser og utvikling av sentrumsnære byrom. 
Strategien skal utarbeides i tett dialog med lokale aktører 
og næringsliv for å skape varige samarbeid som styrker 
Lierbyen som et naturlig og inkluderende møtested for 
alle innbyggere. 

 

HP 25 3.37 Gjenopptakelse av 
Klimasats-tiltak i Lier kommune Kommunestyret ber kommunedirektøren vurdere 

muligheten for at Lier kommune igjen søker midler 
gjennom tilskuddsordningen Klimasats, med 
utgangspunkt i tiltak som støtter opp under kommunens 
nye klimaplan. Arbeidet skal prioritere konkrete, 
gjennomførbare og målbare prosjekter som effektivt 
bidrar til å redusere klimautslipp lokalt, samtidig som de 
gir positive ringvirkninger for økonomi og 
lokalsamfunn.Det legges særlig vekt på tiltak som kan 
skape synergieffekter, som for eksempel forbedring av 
energibruk i bygg, utvikling av grønn transport og 
løsninger som styrker samarbeidet mellom kommunen, 
næringslivet og innbyggerne. Målet er å styrke Liers 
posisjon som en fremtidsrettet kommune som tar ansvar 
for å kombinere miljøhensyn med kostnadseffektiv drift. 

 

Ikke påbegynt Klimarådgiver er ute i permisjon, og oppgaven vil bli prioritert når hun er 
tilbake 

 

HP 25 3.39 Restaurering av natur og 
økosystemer Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide en 

plan for restaurering av natur og økosystemer i 
tilknytning til Lierelva og Drammensfjorden. Planen skal 
prioritere tiltak som fører til forbedring av vannkvalitet og 
andre naturrestaurerende tiltak som kan styrke biologisk 
mangfold. Kommunedirektøren bes undersøke 
muligheten for å søke støtte gjennom statlige 
tilskuddsordninger for naturrestaurering. Målet er å 
styrke økosystemene, forbed re det biologiske 
mangfoldet og sikre bærekraftig forvaltning av 

Ikke påbegynt Virksomheten Stedsutvikling og plan har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
naturområdene for kommende generasjoner. 
Restaurering skal basere seg på statlige midler. 

 

HP 25 3.40 Bekjempelse av 
uønskede arter Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide en 

plan for bekjempelse av uønskede arter i naturen og 
fremmede arter på kommunale eiendommer. Planen skal 
inkludere tiltak for å identifisere og håndtere disse artene 
samt utarbeiding av lett tilgjengelig informasjon til 
innbyggerne om hvordan de kan bidra til bekjempelse av 
uønskede arter på egen eiendom. Kommunedirektøren 
bes vurdere samarbeid med regionale og nasjonale 
aktører for å sikre effektive tiltak og eventuell økonomisk 
støtte til arbeidet. 

 

Ikke påbegynt Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

HP 25 3.47 Støyskjerming Gullaug 
skole Kommunedirektøren bes vurdere tiltak for å bedre 

støyforurensingssituasjonen ved Gullaug skole med 
uteområder og fremlegge dette til politisk behandling. 
(Revidert med utgangspunkt i forslag fra 
AP/SP/MDG/R/SV) 

 

Iht. plan Oppdraget er formidlet til Lier eiendomselskap 

 

HP 25 3.48 Vannforekomster 
Flere av vannforekomstene som berører Lier kommune 
har ikke nådd miljømålet etter vannforeskriften og den 
regionale planen. Kommunedirektøren bes derfor om å 
ytterligere forsterke tiltakene i 
vannforvaltningsplanen.(Fra forslag AP/SP/MDG/R/SV)  

 

Ikke påbegynt Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 



 

 

 

Utvalg for landbruk og næring 
 

Tjenesteområdebeskrivelse 
 
Utvalg for landbruk og næring (ULN) har ansvar for områdene landbruk og miljø (bl.a. jordloven, 
konsesjonsloven og lovgivning knyttet til vannressurser), skogbruk (bl.a. skogbruksloven), vilt og 
innlandsfisk, vern og forvaltning av naturområder, vassdrag og biologisk mangfold, friluftsområder og 
grøntstruktur, enkeltvedtak i prinsipielle saker etter lov om motorferdsel i utmark og vassdrag 
(motorferdselloven) og forskrift om motorferdsel i utmark og på islagte vassdrag 
(motorferdselforskriften), forurensing og renovasjon. 

Utvalget har også ansvar for miljø og forurensing oppfølging. 

Utvikling og utfordringer 

 
Landbruk og miljø: 

Stadig mer sammensatte og krevende lovsaker kan være svært ressurskrevende. Saksbehandling knyttet 
til klagesaker og ulovlighetsoppfølging er tidkrevende. Flere saksbehandlere har eneansvar for sine 
fagområder. Dette gjør tjenesten mer sårbar ved at saksbehandlingen i landbrukssaker kan bli forsinket 
ved blant annet sykefravær. 

Det kan komme endringer i tilskuddsordninger i stillingen vannområdekoordinator Lierelva og 
prosjektstillingen Ren Drammensfjord. Det har over tid vært behov for økt kapasitet på fagområdet ytre 
miljø til å styrke innsatsen på miljøområde, blant annet økt gjennomføring av kommunalt tilsyn, 
dokumentasjon og oppfølging av grunnforurensing samt rådgivning til innbyggere og næring. Det ble i 
kommunestyrets behandling av handlingsprogram for 2025 – 2028 satt av midler til miljørådgiver 
tilsvarende en 50 % stilling. Midlene blir i 2025 benyttet til opprydning av plast langs Lierelva.  

En forskningsrapport fra Norwegian Research Center (NORCE) om plastforurensning i Lierelva fra juli 
2024, beskriver Lierelva som den mest plastforurensede elven i landet. Hovedtyngden av avfallet er 
gamle fyllinger, villfyllinger og landbruksplast på avveie. Det er igangsatt et arbeid for å sikre opprydning 
og kommunestyret er orientert om dette i politiske saker. 

Avdelingen spredt avløp har effektivisert og styrket kvaliteten gjennom bruk av nye IT-verktøy. 
Etablering av rutiner i nytt kvalitetssystem gir grunnlag for bedre internkontroll og forbedringsarbeid. 
Det arbeides med en kontinuerlig utvikling av tilsynskontoret for små avløpsanlegg. Økt delegering til 
administrasjonen har gitt en mer effektiv saksbehandling.  
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Status økonomi i rammeområdet 

 
Beløp i 1000 

       
Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2025 
Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Avvik i % 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

411-Spredt avløp 1 658 1 658 0 0,0 % 0 0 
420-Landbruksforvaltningen 1 195 −563 1 758 147,1 % 7 365 0 

Sum 2 853 1 095 1 758 61,6 % 7 365 0 
 

 

Kommentar til status økonomi 
 
Utvalget forventes å gå i balanse. 

  



 

 

Status politiske vedtak 

 

HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 24 3.46 Kunnskapsformidlingen 
og veiledningen mot 
landbruksnæringen  

Landbrukskontoret bes intensivere kunnskapsformidlingen 
ogveiledningen mot landbruksnæringen generelt og 
grunneiere i direkte nærhettil Lierelva og Drammensfjorden 
spesielt med det mål å begrense avrenningog redde livet i 
fjorden, og med det imøtekomme Lier kommunes 
forpliktelser knyttet til Helhetlig plan for en ren og rik 
Oslofjord. Landbrukskontoret besbidra til å gjøre 
støtteordningene som finnes i Regionale miljøprogram 
(RMP)og Spesielle miljøtilskudd i landbruket (SMIL) kjent og 
tilgjengelig forlandbruket i denne sammenheng. 

 

Iht. plan Landbruksforvaltningen driver kunnskapsformidling og veiledning via eget 
nyhetsbrev som sendes ut til landbruksnæringa ca en gang pr måned, eller 
oftere etter behov. Disse nyhetsbrevene inneholder nyheter, informasjon om 
frister og annet fagstoff for landbruksnæringa, jord-, skog og utmark. 
Vannområde koordinator har egne nyhetsbrev, dialogmøter m.m der det går 
ut informasjon tilknyttet vassdraget med tanke på avrenning og erosjon. 
Landbrukskontoret mottar nyhetsbrev fra Koordinator for 
gyridactilusbekjempelse i Drammensvassdraget, og informasjon legges ut i 
nyhetsbrevet. Landbruksforvaltningen har eget kontaktutvalgsmøte, der alle 
fagorganisasjoner møtes for å prioritere bruk av SMIL og NMSK midler i 
landbruket, det er også foredrag om utvalgte fagområder. 

 

HP 25 3.19. Landbrukskontoret 
ABE kutt (Avbyråkratisering og effektiviseringskutt) 
Landbrukskontoret, 0,5% i 2025 og deretter ytterligere 0,3% i 
2026. 

 

Iht. plan Kuttet utføres i tråd med ABE vedtaket HP. 

 

HP 25 3.42 Urbant landbruk som del 
av tettstedsutviklingen Kommunestyret ber kommunedirektøren legge til rette for 

økt produksjon i urbant landbruk, parsellhager og 
andelslandbruk som en integrert del av tettstedsutviklingen i 
Lier. Det skal kartlegges egnede arealer og utformes 
retningslinjer som oppfordrer eiendomsutviklere med 
prosjekter i kommunen til å inkludere løsninger som fremmer 
grønn produksjon og møteplasser for dyrking. 

I dialog med aktører innen grøntnæringen, grønn byutvikling 
og lokale ildsjeler skal kommunen utforske mulighetene for 
samarbeid og støtte til urbane dyrkingsprosjekter, 
andelslandbruk eller parsellhager. Målet er å kombinere 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
miljøvennlig utvikling med økt trivsel, bedre folkehelse og 
lokal forankring. 

 
 



 

 

Formannskapet - Stab 
 

Tjenesteområdebeskrivelse 
 
Formannskapet har ansvar for områdene, overordnet strategier, økonomi og virksomhetsstyring, 
stedsutvikling og overordnede saker i henhold til plan og bygningsloven som kommuneplanens arealdel, 
kommunedelplaner og områdereguleringer, arbeid mot andre offentlige etater, næringsutvikling, 
lokaldemokrati, strategisk utvikling av kommunen samt saker som ikke faller inn under noe annet 
hovedutvalg. 

Området omfatter støtteprosesser for virksomhetene innenfor HR, IKT, arkiv, regnskap, innkjøp, 
økonomi, internkontroll. Politisk sekretariat ligger også innfor dette ansvarsområde.  

Utvikling og utfordringer 

 
Arbeidet med omstilling har vært en hovedprioritet også i 2025. Det ble vedtatt en sak om omstilling i 
2024 som det arbeides med å gjennomføre. Videre er det vedtatt flere omstillingstiltak i HP 2025 som er 
under gjennomføring. Det har vist seg vanskelig å holde budsjettene i flere virksomheter. På grunn av 
dette jobber kommunedirektøren også med en ny omstillingssak som vil bli fremmet til politisk 
behandling i juni 2025.  

Parallelt med omstillingsprosjektene er det jobbet med tiltak for å klare å holde budsjettene i 
virksomhetene, eller redusere merforbruk. Behovet for tjenester har vært økende, og dette medførte en 
stor utfordring for mange virksomheter. Det har vært gjennomført mange tiltak for å effektivisere 
tjenestene og styre økonomien mest mulig innenfor budsjett. Resultater og tiltak har vært rapportert til 
politisk nivå gjennom månedsrapporter og tertialrapporter. 

Status økonomi i rammeområdet 

 
Beløp i 1000 

       
Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2025 
Regnskap 
hiå. 2025 

Avvik hiå. Avvik i % 
hiå. 

Rev. bud. 
2025 

Prognose 

520-Kommunedirektøren 5 288 4 796 492 9,3 % 19 758 0 
526-Kommuneadvokaten 1 243 866 378 30,4 % 4 606 0 
550-IKT enheten 5 898 6 840 −942 −16,0 % 22 766 0 
570-Stab og støtte 460 440 20 4,4 % 2 453 0 
571-Utviklingsenheten 2 025 2 146 −121 −6,0 % 7 532 0 
572-Økonomi og virksomhetsstyring 5 259 6 007 −748 −14,2 % 19 934 0 
573-Innbyggerservice 7 525 6 721 805 10,7 % 28 817 0 
574-HR enheten 10 868 10 617 250 2,3 % 37 332 0 

Sum 38 566 38 432 134 0,3 % 143 198 0 
 

Kommentar til status økonomi 
 
Utvalget forventes å gå i balanse. 

Avvikene er i hovedsak periodiseringsavvik. IKT enheten har også foretatt et større innkjøp av PCer som 
er nødvendig for gjennomføring av valget, dette vil bli benyttet i virksomhet med behov for nye PCer 
etter valget og innkjøpet vil da balanseres ut. 



 

 

Status politiske vedtak 

 

HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 23 3.22  Modernisering og 
oppgradering  av kommunens 
hjemmesider 

Som følge av mange tilbakemeldinger om at det er vanskelig å 
navigere i kommunens hjemmesider, startes et prosjekt for 
modernisering og oppgradering av disse, slik at de blir mer 
tilgjengelige og publikumsvennlige. En prosjektplan med 
budsjett legges frem sammen med 1. tertialrapport 2023. 

 

Forsinket Det legges frem en politisk sak i løpet av våren 2025 for å avklare midler til 
prosjektet 

 

HP 23 3.24 Styrke 
kompetansenivået innen innkjøp og  
kontraktsoppfølging 

Arbeidet med å styrke kompetansenivået innen innkjøp og 
kontraktsoppfølging må gis prioritet, ref HP 2022-25, punkt 
3.3. Dette omfatter også arbeidet med å forhindre 
arbeidslivs- og økonomisk kriminalitet. Krav til etiske 
retningslinjer vurderes inntatt i evalueringskriteriene. 
Kommuneadvokaten er styrket betydelig og må inngå i dette 
arbeidet. 

 

Iht. plan Lier kommune gjør de fleste anskaffelser av rammeavtaler gjennom Viken 
Vest innkjøpssamarbeid, som vi deltar i sammen med Øvre Eiker, Modum og 
Ringerike. Kontraktsoppfølging på fellesavtalene skjer gjennom dette 
samarbeidet. Gjennom 2023 og 2024 har samarbeidet styrket bemanningen 
med 2 årsverk innen kontraktsoppfølging.  For avtaler i regi av Lier kommune 
skjer kontraktsoppfølging i regi av kommunalavdeling for økonomi og 
virksomhetsstyring. Det ble opprettet 1,0 stilling for å styrke 
anskaffelsesområder i budsjettet for 2023. Stillingen ble besatt høsten 2023.  

 

HP 24 3.42 Pensjon Ansattes pensjonsrettigheter og ytelser er tariffbestemte og 
identiskuavhengig av leverandør, men Lier kommune kan ha 
økonomisk gevinst av åbytte leverandør av den kommunale 
tjenestepensjonen. Kommunedirektørenbes om å komme 
tilbake med en utredning av hvordan en anbudsprosessfor 
den kommunale tjenestepensjonsordningen kan 
gjennomføres i 2024og om de mulige økonomiske og andre 
effekter av en slik konkurranse forkommunen. Dette omfatter 
også en vurdering av opprettelse av enkommunal 
pensjonskasse i Lier. Det skal også legges fram en tidsplan 
foreventuell gjennomføring av en slik prosess, slik at vedtak 
om anbud kanfattes senest i løpet av første halvår 2024 og 
eventuelt vedtak om skifte avleverandør kan gjøres av 
kommunestyret før 1. desember 2024. 

 

Iht. plan Arbeidet er i rute. Det vil bli lagt frem forslag til konkurransegrunnlag i 
kommunestyrets juni-møte.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HP 25 3.21 Formannskap/stab 

ABE kutt (Avbyråkratisering og effektiviseringskutt) 
Formannskapet/stab, 0,5% i 2025 og deretter ytterligere 0,3% 
i 2026. 

 

Ferdigstilt Kuttet er håndtert i henhold til kommunestyrets vedtak.  

 

HP 25 3.22 Kontrollutvalget 
Budsjettet reduseres med 2% 

 

Ferdigstilt Budsjettrammen er redusert i henhold til vedtaket.  

 

HP 25 3.41 Sikring av reell 
medvirkning i kommunale prosesser Innen utgangen av 2025 skal kommunedirektøren utarbeide 

retningslinjer for innbyggeres medvirkning som sikrer at: 

• Relevante parter, som innbyggere, velforeninger, 
frivillige aktører og næringsliv, involveres tidlig i 
prosessen. 

• Informasjon om planer og tiltak skal være tydelig og 
lett tilgjengelig gjennom ulike 
kommunikasjonskanaler. 

• Kommunikasjonen fra kommunen skal være 
lettfattelig og tydelig. 

• Kommunen skal tilrettelegge for at partene har de 
nødvendige verktøyene for å delta effektivt i 
prosessen.Kommunedirektøren bes gjennomføre 
evaluering av medvirkning etter noen utvalgte 
prosesser, der tilbakemeldinger fra deltakerne er 
vesentlig. 

 

Ikke 
påbegynt 

Arbeidet vil bli prioritert, og det legges frem en kommunestyresak i løpet av 
2025.  

 

HP 25 3.43 Strategi for kunstig 
intelligens (KI) Kommunedirektøren bes legge frem en strategi for innføring 

av kunstig intelligens i Lier kommune. Innføring av kunstig 
intelligens kan gi en rekke nye muligheter for bedre tjenester 
til våre innbyggere.Kommunedirektøren bes primært utrede 
hvordan KI kan gi 1) økt 
produktivitet,effektivitet/optimalisering og riktig utnyttelse 
av ressursene i tjenesteproduksjonen samt 2) øke innovasjon 
og verdiskapning. Dette kan innebære at både deler av 
nåværende organisering og arbeidsmåter evalueres. 
Strategien skal også vurdere hvordan KI kan styrke 
kostnadskontrollen og kvaliteten av tjenester levert av 

Iht. plan Oppdraget vil svare ut som del av ny digitaliseringsstrategi der KI vil få en 
egen del. Strategien er planlagt ferdigstil i løpet av 2025.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
eksterne leverandører. Strategien tilpasses nåværende 
strategi for digitalisering. 

Det er viktig at strategien vurderer hvordan man videre kan 
sikre kontinuerlige forbedringer, samt at strategien legger 
føringer for et etisk rammeverk for personvern, sikkerhet og 
algoritmisk rettferdighet.Strategien skal omhandle hvordan 
Lier kommune fremover vil sikre opplæring og utdanning i KI-
teknologi på alle nivåer, slik at vi har en arbeidsstyrke som er 
rustet til å håndtere nye krav. 

Lier kommune skal også delta aktivt i relevante initiativer for 
KI-regulering og kunnskapsutveksling. I arbeidet bes 
kommunedirektøren innhente erfaringer fra relevante 
kommuner, og også vurdere videre samarbeid med 
nabokommuner.Vi viser for øvrig til KS sitt FoU-prosjektet 
(236007) “Barrierer og muligheter i kommunal sektors arbeid 
med kunstig intelligens”. 

 

HP 25 3.44 Kommunens aksjer i 
kraft- og energibransjene For å levere gode tjenester er det vesentlig at Lier kommune 

får gode og stabile utbytter på kommunes aksjer i Vardar og 
Å. Lier kommune må fortsatt samordne og samarbeide med 
andre eierkommuner hvor det primære målet er å sikre 
stabile utbytter til kommunen. 

 

Iht. plan Dette er et løpende arbeid, både politisk og administrativt. Eierstrategi for 
Vardar ble vedtatt i formannskapet 30.01.2025, som sak 2/2025. Denne 
strategien redegjør blant annet for selskapets satsingsområder, risikoprofil, 
avkastningmuligheter og forventninger til utbytte.  Det forberedes nå sak om 
revidert aksjonæravtale og vedtekter som vil bli lagt frem politisk i alle 
eierkommunene.  

 

HP 25 3.45 HR-avdelingen 
Kommunedirektøren bes se på organiseringen og driften i HR-
avdelingen. Det skal sees på tiltak slik at avdelingen kan drives 
kostnadseffektivt, samtidig som kvalitet ivaretas og man 
sikrer at tjenesten er fremtidsrettet. Dette bør også 
inneholde en vurdering av enkelte deler av tjenestene kan 
konkurranseutsettes. Kommunedirektøren gis mandat til selv 
å vurdere om saken kan fremlegges som en del av det 
kommende omstillingsprosjekt eller om saken fremmes som 
egen sak til politisk behandling 

 

Iht. plan Planlagt levert sammen med sak om omstilling som komme til politisk 
behandling i siste møterunde før sommer 2025 

 

 



 

 

Vedlegg 
 



 

 

Politiske bestillinger 

Utvalg for oppvekst, kultur og idrett 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
KS-24-05 - Melding - 
Barneverntjenesten - Even Granberg 
(SV) 

Barneverntjenesten  

Kommunedirektøren bes om å iverksette en brukerundersøkelse om 
hvordan barn og ungdom opplever kontakten med barnevernet og den 
hjelpen de får. 

 

Iht. plan Brukerundersøkelse er utarbeidet. Melding om resultatene og 
erfaringene kommer høsten 2025. 

 

KS-24-05 - Sak - Ber om sak i 
forbindelse med elever med 
hjelpebehov i skolen - Thomas 
Klingen Andersen (FRP) 

Ber om sak i forbindelse med elever med hjelpebehov i skolen. 

Alle barn har rett til tilpasset opplæring, jmf § 1-3 i opplæringsloven. 
Lierskolen har en økning i barn med ulike tilretteleggingsbehov som 
krever tett voksenoppfølging både i skoletiden og på SFO. Tidlig innsats 
i skolen er lovfestet i opplæringsloven § 1-4. 

Lærerne får stadig større ansvar og det er avgjørende at lærerne får lov 
til å drive med formidling fremfor oppgaver som de ikke rekker i 
arbeidshverdagen. Ansatte kan raskt oppleve de driver mer med 
brannslukningsarbeid fremfor det å være lærer. 

Ber om en sak basert på følgende forespørsler:- Hvor mange barn med 
vedtak går i Lierskolen i dag?- Hvor mange barn har en-til-en 
oppfølging i skolen knyttet til vedtak?- Hvor mange barn får oppfølging 
av kvalifisert spesialpedagog, og ikke?- Hvor mange barn i SFO har 
vedtak, og hvordan blir dette fulgt opp?- Hvordan utføres dette 
arbeidet innenfor skolenes rammer?- Hvordan følges opp tiltaksplaner 
som blir satt?- Hva gjør dette med lærernes situasjon i klasserommet?- 
Hvordan følges lærerne opp i Lierskolen, slik at fortsatt kommunen er 
et attraktivt arbeidssted for nye lærere?- Hvordan følges opp barn opp 
i overgangen barnehage/skole og skole/ungdomsskole slik at det blir 
en smidig overgang? 

 

Ikke påbegynt Saken svares ut som en del av kvalitetsmeldingen for skole 
høsten 2025. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
OKI-18-3 - Melding - Ber om melding 
om reisekostnader i skolen - Thomas 
Klingen Andersen (FRP) 

Ber om melding tilknyttet reisekostnader for turer med skolen. 
Regnskap tilknyttet taxibruk og kostnader på bussbestillinger for 
skoleturer og skoleskyss og farlig skolevei. 

  

 

Ferdigstilt Kommer til behandling i mai 2025 

 

OKI-18-3 - Melding - Skjermbruk i 
spisepauser i barnehage, skole og SFO 
i Lier - Sofie Coucheron Støre (AP) 

Balansen i bruk av skjerm til barn og unge er viktig, og utfordrende å 
holde i den kraftige teknologiske utviklingen vi ser. Samfunnsdebatten 
rundt hvordan vi holder den digitale balansen, er derfor viktig for å 
ivareta barnas rett til en trygg digital hverdag. Bruk av skjerm i 
spisepausen i barnehagene og på skolene inkludert SFO er stadig 
gjenstand for diskusjon. Skjermbrukutvalget og Helsedirektoratet er 
tydelige på at skjermbruk under måltid kan forstyrre den sosiale 
arenaen måltidene også representerer. I Skjermbrukutvalget sin 
anbefaling står det at : Skjermbruk under måltider hjemme, på skolen 
og på skolefritidsordningen bør unngås. Samtidig står skolene i 
utfordringen at deres ansatte og lærere har krav på egen spisepause. 
Vi ønsker derfor å bestille en melding på dette temaet for å kartlegge 
situasjonen rundt bruk av skjerm til måltider i barnehager og skoler i 
Lier. I hvor stor grad benyttes skjerm i spisepausen til barnehagen og 
barneskolene i Lier? Hvilke løsninger ser Lier kommune for å ivareta 
både ansattes rett til lunsjpause, og Skjermbrukutvalgets anbefalinger 
om skjermfri spisepause? Hvilke mulige alternativer til skjerm vurderer 
barnehagene og skolene at de har, for å ivareta kravene til lunsjpauser 
for ansatte? 

 

Iht. plan Kommer til behandling høsten 2025. 

 

OKI-23-23-04  - Melding - Teleslynge i 
kommunale bygg - Per Arne Bredesen 
(AP) 

For personer med hørselsproblemer kan tilstedeværelse på 
arrangement i kommunale bygg til tider være en utfordring der hvor 
det ikke eksisterer teleslynger. Kan kommunaldirektøren gi OKI 
utvalget en redegjørelse for hvilket bygg i kommunal regi som har 
teleslynger (teleslyngeanlegg) Som for eksempel Lier Bibliotek, Lier 
kulturscene . Kan kommunedirketøren også si noe om kostnaden for et 
slikt anlegg ? 

 

Ikke påbegynt Denne har vi dessverre ikke rukket å ta tak i ennå. 

 

OKI-24-09- Melding - Utredning om 
bruk av skolehund i Lier kommune - 
Sofie Coucheron Støre (AP) 

Utredning om bruk av skolehund i Lier kommune  Ikke påbegynt Saken kommer til behandling høsten 2025. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
Fra NRKs distriktsnyheter Østlandet i går (23.09.24), fikk vi se hvordan 
Stalsbergskole i Buskerud benyttet skolehund som en del av tilbudet 
hos miljøterapeuter.Tilbudet var allerede å regne som en suksess med 
merkbar effekt hos barna.Skolehunder er en type terapihunder, trent 
for å omgås barn. Terapihunder harallerede en historie tilbake til minst 
1800-tallet. Studier viser at hunder kan bidrasom unike 
læringsressurser for elever i pedagogisk sammenheng. Hunder 
harblant annet vist å kunne gi betydelig støtte i faglig og sosial 
opplæring, også forelever med særskilte behov. Bruk av skolehund er 
allerede i dag en ordning manfinner i flere kommuner, som 
Fredrikstad-,Ski- og Modum kommune. På vegneav Sv og Ap ber vi 
derfor om en melding som viser hvordan en ordning medskolehund 
kunne vært implementert på skoler i Lier. Meldingen bes også 
belysemulighetene for bidrag fra frivilligheten i Lier. 

 

OKI-28-1 - Sak - Samarbeidsavtale 
mellom Lier Kulturråd og Lier 
Kommune - Sigmund Ruud (SV) 

Det vises til samarbeidsavtalen mellom Lier Idrett- og aktivitetsråd og 
Lierkommune. Det vises også til brev fra Lier kulturråd datert 22. 
januar 2025. Detbestilles en sak som følger opp innholdet i brevet, som 
har som intensjon at detlages en samarbeidsavtale mellom Lier 
kulturråd og Lier kommune.Saksbestillingen ble tatt opp til votering og 
enstemmig vedtatt. 

 

Iht. plan Samarbeidsavtalen med Lier kulturråd vil bli utarbeidet i 2025.  

 

OKI-28-11-2023 - Sak - Skoletransport 
for elevene - Thomas Klingen 
Andersen (FRP) 

Vi ber kommunedirektøren komme tilbake med en sak om hva som kan 
gjøres i forbindelse med at kommunen tar over ansvaret for elevenes 
skyss til og fra skolene. Kostnadseffektivitet, forutsigbarhet og 
planlegging opp mot skolene i fokus. 

 

Iht. plan Saken vil ikke komme opp før tidligst i slutten av 2025. Grunnet 
prosjektets omgang vurderes det nå om det må engasjeres 
ekstern bistand til utredning. 

 

OKI-31-10-2023 - Sak - Alternativ 
læringsarena - Thomas Klingen 
Andersen (FRP) 

Alternativ læringsarena 

Ønsker å be om en sak om effekten på alternativ læringsarena som 
Samarbeidsarena mellom Stoppen og Gullaug, og mulighet for 
eventuell utvidelse til flere skoler basert på modellen utarbeidet 
mellom Stoppen og Gullaug. 

 

Iht. plan Tiltaket er iverksatt. Det vil komme en politisk sak høsten 2025 
da effekten tiltaket evalueres i juni 25. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
HOV-19-3 - Melding - Melding som 
belyser opplevd rasisme og 
diskriminering - Khatima Haidari (AP) 

««Hvordan kan kommuner kartlegge rasisme og diskriminering» er en 
rapport som er utarbeidet av prosa samfunnsanalyse på oppdrag fra 
IMDI som veiledningsmatriall. Rapporten viser til hvordan kommuner 
kan kartlegge rasisme og diskriminering. Rasisme og diskriminering er 
et samfunnsproblem som kan oppstå overalt, eksempelvis på 
arbeidsplassen eller på skolen. Diskriminering fører til begrensninger 
på menneskers muligheter og rettigheter, og hindrer integrering og 
inkludering i samfunnet. Samtidig har det negative konsekvenser for 
den enkelte som kan få dårligere helse, lavere livskvalitet, mindre 
trivsel på jobb, lavere effektivitet i utføring av arbeidsoppgaver og 
generelt lavere levekår. Lier kommune bør aktivt arbeidet for et 
inkluderende lokalsamfunn for sine innbyggere. På bakgrunn av det 
ønsker Lier Ap og Lier Sp å bestille en melding som belyser tilstand 
blant de ansatte i Lier kommune når det gjelder opplevd rasisme og 
diskriminering. Meldingen sendes til behandling til alle rådene, 
utvalgene, samt kommunestyret.» 

 

Iht. plan Melding planlagt levert til politisk behandling høsten 2025 

 

KS-24-06 - Melding -  
Tilleggsopplysninger til melding KS 
34/24 - Tove Hofstad (V) 

I meldingen fra Nav Lier står det at "Lettere/moderat/alvorlig psykisk 
uhelse er overrepresentert i gruppen brukere som avklares mot varig 
ytelse" Kommunedirektøren bes om å forberede en melding hvor 
følgende spørsmål belyses:Hvor mange med henholdsvis lettere, 
moderat og alvorlig psykisk uhelse har gjennom rettighetsavklaring fått 
vedtak om uføretrygd i perioden 2014-2024, fordelt på alder og kjønn. 

 

Forsinket Meldingen vil bli lagt frem til politisk behandling før sommeren 
2025. 

 

KS-24-06 - Sak - Styrke fysioterapi- og 
ergoterapitilbudet - Janicke Karin 
Solheim (MDG) 

Liertun trenger å få styrket fysioterapi- og ergoterapitilbudet, slik at 
alle som har behov for opptrening får tilbud om dette, tilsvarende det 
de ville fått ved rehabiliteringsavdelingen på 
Fosshagen.Kommunedirektøren bes derfor om å vurdere dette.Saken 
bør legges frem før HP-behandling. 

 

Iht. plan Vil bli levert til politisk behandling i løpet av våren 2025 

 

KS-24-11 - Melding - Tilbakesendelse 
av melding 65 - Sofie Coucheron Støre 
(AP) 

Tilbakesendelse av melding 65 (Lier kommunes folkehelsearbeid på 
flåttsykdommer - Melding bestilt i kommunestyret 10.09.2024) 

Ferdigstilt Saken har vært til politisk behandling i HOV utvalget 29.01.2025 
og i kommunestyret 11.02.2025 
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Lier Arbeiderparti ber om at melding 65/24 sendes tilbake for å rette 
faktafeil vist til i den opprinnelige meldingen. 

 

 

KS-25-04 - Sak - Konsekvensanalyse 
budsjettkutt psykisk helse og rus, og 
voksne med funksjonsnedsettelser - 
Silje Kjellesvik Norheim (AP) 

Vi viser til vedtatte budsjettkutt i inneværende HP-periode på 9 
millioner for 2025, og ytterligere 12 millioner for 2026 for gruppen 
psykisk helse og rus, og voksne med funksjonsnedsettelser. 
Saksfremlegget for handlingsprogrammet peker på flere begrunnelser 
for kuttet, basert på kostraanalyse. Kostraanalysen sier ikke noe om 
sammensetning av denne brukergruppen i Lier kommune, og deres 
behov for bistand og oppfølging, og er utelukkende en økonomisk 
analyse av denne budsjettposten sammenlignet med andre kommuner 
i samme kostraklasse.  

Det bes om at det legges frem en sak som viser en konsekvensanalyse 
av budsjettkuttene, slik at samtlige partier har et best mulig grunnlag 
for utarbeidelse av budsjettforslag til neste HP. Konsekvensanalysen 
bør i særlig grad involvere brukere og pårørende for å få et reelt 
faktagrunnlag utover antall brukere som budsjettmidlene fordeles på.  

Underliggende informasjon om brukere som ikke fanges opp av 
kostraanalyse, som sammensetning av brukere, deres behov for 
hjelp/bistand og deres reelle tjenestetilbud i etterkant av 
budsjettkuttet må være en vesentlig del av en konsekvensanalysen. 

 

Iht. plan Politisk sak legges frem til behandling høsten 2025.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
FS-24-05 - Sak - Prosjekt: Bekker 
som kan eller bør åpnes - Janicke 
Karin Solheim (MDG) 

Kommunedirektøren bes om å vurdere oppretting av et eget prosjekt (i regi 
av kommunens VA – avdeling) hvor det gjøres en overordnet vurdering og 
valg av hvilke bekker i kommunen som kan eller bør åpnes. 

 

Ikke 
påbegynt 

Vi arbeider nå med en bekkeåpning i Øksnebekken. Vi vil se på 
muligheter i andre bekker. Vi må se på prioritering av ressurser og 
kostnader. 

 

KS-22-10 - Sak - Etablering av 
AgriTech og Viten senter - Frode 
Sundseth (H) 

Sak bestilt av Frode Sundseth (H) 

Gjennom generasjoner har bøndene i Lier opparbeidet seg mye kunnskap 
men de er fremdeles sultne på mer kunnskap. Lier har dermed særskilt gode 
forutsetninger til å etablere et Agri Tech senter som vil bidra med forskning 
og utvikling av ny teknologi i nært samarbeid med næringen. Med et slikt 
senter vil vi kunne legge til rette for nye og spennende arbeidsplasser 
innenfor landbruket som også vil ha ringvirkninger utover selve næringen. 

I fjordbyen vil Lier få mange nye innbyggere og vi mener at et Vitensenter i 
Lier med et fokus på matproduksjon og miljø vil sørge for å ivareta Liers 
identitet i en ny bydel og gi innbyggerne en tilhørighet til kommunen. 
Vitensenteret bør også ha etablerte satellitter hos næringa andre steder i 
kommunen. Et slikt senter kan og bør være attraktivt også for skoler og 
publikum utenfor Lier å benytte seg av. 

Lier Høyre mener krysningspunktet mellom primærnæringen og den urbane 
fjordbyen gir meget spennende grunnlag for et kombinert Viten, og AgriTech 
senter lokalisert i Lier. 

Jeg bestiller en sak som ser på muligheten for å etablere AgriTech og Viten 
senter som vil bli arenaer for forskning, utvikling og utveksling av kunnskap. 
Her må man også se på mulige lokasjon(er), finansiering gjennom 
Vitenforeningen og andre finansieringsformer og hvordan det kan driftes 
etter etablering. 

 

Iht. plan Kommunedirektøren jobber med denne bestillingen, og vil komme 
tilbake med en sak. Forslaget er spilt inn som et tiltak i strategien til 
Drammensregionen interkommunale politiske råd (IPS) under 
avsnitt 1.4 Landbruk, tiltak 4. Kartlegge muligheten for å etablere en 
landbruksbasert teknologi og vitensenter som arena for forskning, 
utvikling og utveksling av kunnskap. Denne strategien ble lagt frem 
for politisk behandling i 2023. 
PS 37/2024 Oppfølging av næringsrelaterte bestillinger og 
meldinger Utvalg for landbruk og nærings vedtak:  
1. Lier kommune jobber aktivt med Drammen interkommunale råd 
(IPR) og Drammen Works for å iverksette en regional gründerplan.  
2. Behovet for en lokal gründerplan avventer utviklingen av 
pågående regionale gründerinitiativ. Det legges frem en melding 
med en orientering om status i arbeidet senest innen utgangen av 
2025.  
3. Lierlaben vurderes videreført og eventuelt i andre lokaler.  
4. Det legges frem en sak om arbeidet med etablering av et 
AgriTech- og Vitensenter høsten 2024/våren 2025.  
5. Lier kommune inngår en partnerskapsavtale med Drammen 
Works for 2025 for å styrke satsingen på gründere. 
  

 

KS-23-05-09 - Melding - Matsvinn 
må reduseres - Janicke Karin 
Solheim (MDG) 

Hvert år kastes minst 450 000 tonn spiselig mat i Norge. Butikkene kaster 44 
tonn frukt og grønt hver dag. På konferansen «Matveien» i Lier nylig, ble det 
informert om en undersøkelse ved Liertun som avdekket omfattende 
matsvinn ved institusjonen. Dette til tross for at et av FNs bærekraftmål er at 
matsvinn skal reduseres med 50 prosent innen 2030. For å lykkes med dette 

Iht. plan Det jobbes med prosjektet  
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må mange ulike tiltak benyttes gjennom hele prosessen, fra jord og fjord til 
bord, og ulike aktører må være med i dugnaden for å redusere matsvinn. 
Kommunedirektøren bes derfor om å utrede ulike muligheter for å redusere 
matsvinn i Lier kommune, både blant offentlige og private aktører og 
forbrukere, og vurdere matsentraler i kommunen. 

 

KS-23-09-05 - Sak - Tiltak for ren 
og rik Oslofjord med et aktivt 
friluftsliv - Tove Hofstad (V) 

Kommunestyret ber om at det legges fram en sak om status og framdrift for 
Lier kommunes arbeid med oppfølging av aktuelle tiltak i henhold til 
«Helhetlig plan for en ren og rik Oslofjord med et aktivt friluftsliv. Tiltak for 
avrenning fra landbruk og samarbeid med lokale virksomheter og næringsliv 
for å begrense forsøpling inkluderes i arbeidet som allerede gjøres. 

 

Forsinket Saken er forsinket grunnet manglende ressurser. 

 

KS-24-05 - Melding - 
Kantvegetasjon og kantslått langs 
kommunale veier - Kjetil Kivle (H) 

Kantvegetasjon og kantslått langs kommunale veierBestanden og mangfoldet 
av pollinerende innsekter er utsatt. Kantvegetasjonen langs veiene våre kan 
være et av mange bidrag for å ivareta artsrikdom og et rikt insektliv. Dette 
fordrer at kantslått blir gjort til rett tid og måte, og må vurderes opp mot 
trafikksikkerhet som er viktigste grunn til kantslått, samt andre faktorer som 
bl.a. å hindre spredning av fremmede skadelige arter. 

Ber om en kort redegjørelse over kunnskapsgrunnlaget, og hvordan Lier 
kommune ved Lier VVA praktiserer dette i dag, samt eventuelle tiltak som kan 
bedre dette. 

 

Ikke 
påbegynt 

Saken vil bli utredet og besvart innen møterunden juni 2025. 

 

KS-24-09 - Melding - Relatert til 
sak 141 klimaregnskap for Lier 
kommune - Lars Haugen (FRP) 

Ber om en melding som viser kostnaden ved å utarbeide klimaregnskap. Det 
forutsettes også kostnaden ved å bruke fast ansatte saksbehandlere i 
kommunene medregnes. 

 

Ikke 
påbegynt 

Saken vil bli utredet og besvart innen møterunden juni 2025.   

 

KS-24-09 - Sak - Plastforurensning 
i Lierelva - Tove Hofstad (V) 

Plastforurensning i Lierelva 

Kommunedirektøren bes umiddelbart om å kontakte Statsforvalteren, NVE, 
Landbrukskontoret, grunneiere og andre relevante aktører til et møte som tar 
for seg temaet «Opprydning av plastforurensning og villfyllinger langs 
Lierelva». Kommunedirektøren bes om å ta en koordinerende rolle i arbeidet. 

Kommunedirektøren bes om å legge frem en sak for kommunestyret som 
belyser følgende punkter:1. Hvilke tiltak som kan settes inn i arbeidet for å 

Iht. plan Arbeidet er påbegynt. Ressurssituasjon og mulig fremdrift avklares 
nærmere.  
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fjerne plastavfall og villfyllinger langs Lierelvas bredder, jamfør rapporten fra 
NORCE og listen over tidligere kartlagte villfyllinger.2. Hvilke ressurser som 
kan og må involveres og plassering av ansvar.3. Rammer for en 
framdriftsplan4. Kartlegging av søkbare midler til oppryddingsarbeidet og 
kostnadsestimat for Lier kommunes innsats 

Kommunedirektøren bes og om å kartlegge hvilke foreninger, lag, 
organisasjoner og frivillige som kan bidra med sin innsats for å rydde Lierelva 
fri for plastavfall og forsøpling og om det er faglige ressurser fra øvrige 
myndigheter som kan bistå i arbeidet. 

Begrunnelse:Det vises til forskningsrapporten fra Norwegian Research Center 
(NORCE) om plastforurensning i Lierelva fra juli 2024, som gir Lierelva 
førsteplass på listen over de mest plastforurensede elvene i landet. Det vises 
også til de svarene kommunedirektøren har gitt til politikere på spørsmål 
rettet til kommunedirektøren om saken. Den massive mediedekningen av 
saken må kommunens folkevalgte og ansatte ta på største 
alvor.Hovedtyngden av avfallet er gamle fyllinger, villfyllinger og 
landbruksplast på avveie. En stor del av ansvaret ligger på grunneiere som 
ikke har deponert avfall forskriftsmessig eller har gamle fyllinger på 
eiendommen. Omfanget av fyllinger i Lier har tidligere vært kartlagt av 
administrasjonen og er så stort at det må et krafttak til for å få fjernet 
avfallet.Sannsynligvis vil ikke alle være i stand til dette på egenhånd. Lierelva 
er viktig for landbruket som vanningskilde, habitat for fisk og smådyr, som en 
kilde til rekreasjon langs bredden og i vannet og ikke minst for Liers identitet. 
Visjonen «Grønne Lier» henger ikke sammen med en elv full av 
plastavfall.Utfordringen er at mye av avfallet er vanskelig tilgjengelig slik at 
fjerning av dette kan være risikabelt og krever fagkompetanse og utstyr for 
sikker fjerning. Dette må hensyntas i et slikt arbeid.  

 

KS-24-11 - Melding - 
Naturrestaurering - Megan Fjeld 
(H) 

Naturrestaurering 

Kommunedirektøren bes kort redegjøre for aktuelle prosjekter i Lier 
kommune for naturrestaurering i 2025/2026 hvor kommunen kan søke 
Miljøverndirektoratet om tilskudd. Det er i forslag til statsbudsjett for 2025 
bevilget totalt 30 millioner på landsbasis. Kommunedirektøren bes særskilt 
vurdere om restaurering knyttet til Lierelva kan være et aktuelt prosjekt. Ber 

Iht. plan Det er søkt midler for videre arbeid. Vi er avhengige av 
tilskuddsmidler for gjennomføring. 
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om at meldingen sees i sammenheng med tidligere bestilt melding 
vedrørende restaurering av myr. 

 

KS-25-04 - Sak - Sikring av 
nedbørsfeltet rundt Glitre etter 
utløp av Glitreforskriften - Tove 
Hofstad (V) 

Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem en sak om 
interkommunalt samarbeid med Drammen, Øvre Eiker og Modum med 
formål å sikre nedbørsfeltet rundt Glitre etter at dagens Glitreforskrift 
utløper. 

Saken skal redegjøre for:* Hvordan et samarbeid mellom de fire kommunene 
kan organiseres.* Muligheter for å plassere økonomisk ansvar hos 
Glitrevannverket for utarbeidelse av nødvendige plandokumenter og 
utredninger.* Eventuell kompensasjon til en kommune som tar på seg 
hovedansvar for koordinering og fremdrift i prosessen. 

 

Iht. plan Glitre er i kontakt med Stedsutvikling siden dette er en sak som må 
sikres i plan.  

Saksbehandler  hos Stedsutvikling og plan informerer at de er dialog 
med Glitre om dette. Forstår det slik at dette sikres i pågående 
arbeid med arealstrategi som Stedsutvikling og plan holder i.  

 

UMP - 22 - 03 - Melding - 
Lysforurensning fra 
næringsområder - Vidar Havellen 
(MDG) og Tove Hofstad (V) 

Lysforurensning fra næringsområder 

Vi ber om en melding om å etablere krav i nye reguleringsplaner med hensyn 
til lysforurensning/strølys utover reguleringsplansområdet. Flere industri- og 
næringsområder i dag har utendørsbelysning (fasadebelysning og 
plassbelysning) samt innendørsbelysning som kan stå på hele året og som i 
mange tilfeller sjenerer nabolag. I tillegg har uønsket lysbruk negative 
effekter på fauna. I dag er det ikke hjemler for å pålegge anleggseiere til å 
endre/begrense belysningen. Moderne lysarmatur har langt mindre strølys 
enn eldre armatur, slik at dette bør ikke være problematisk eller 
kostnadskrevende å oppnå. 

Eventuelt regelverk i dag som foreligger, bør også inngå i meldningen. 

  

Vidar Havellen 

MDG Lier 

  

Tove Hofstad 

Iht. plan Kommunedirektøren har som et foreløpig tiltak innarbeidet 
følgende krav i rutinen knyttet til reguleringsplanbestemmelser i 
kommunens planpakke, når det gjelder næring/industri  
  

3-5. Industri (IND) 
•    Det tillates ikke oppføring av sjenerende lyssetting mot 
nærliggende boligbebyggelse. 
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Venstre 

 

UMP - 22 - 04 - Melding - 
Fremtidige felles løsninger for 
vann og avløp i Hennumgrenda - 
Morgan Langfeldt (FRP) 

Fremtidige felles løsninger for vann og avløp i Hennumgrenda. 

I forbindelse med utbygginger i Hennumgrenda og dagens eksisterende 
anlegg bes det om en melding hvor man ser på en helhetlig vurdering av 
muligheten for en fremtidig felles løsning for vann og avløp, for hele området. 

 

Forsinket Dette arbeidet har blitt noe nedprioritert på grunn av 
avløpssituasjonen i Lier. Arbeidet er påbegynt og ligger i 
grenselandet mellom vertskommunekontoret for spredt avløp/ Lier 
VVA KF. 

 

UMP - 22 - 09 - Melding - 
Tettbygde områder - Camilla 
Synøve Celius (SP) 

Tettbebygde områder 

Ønsker en melding om prinsippvurdering for å se på om det er hensiktsmessig 
og fastslå utnyttelsesgrad og om tomtestørrelsen skal endres i tettbebygde 
områder. 

 

Ikke 
påbegynt 

Må ses på ved rullering av kommuneplanens arealdel 

 

UMP - 23 - 06 - Sak - Lokal forskrift 
for å begrense avrenning fra 
landbruket - Tove Hofstad (V) på 
vegne av MDG og V 

Lokal forskrift for å begrense avrenning fra landbruket 

Viser til melding UMP 27/2023, Årsrapport 2022 og status Lierelva 
vannområde  

Hovedutfordringen i vannområdet Lierelva er høyt næringsinnhold, 
hovedsakelig av nitrogen og fosfor. De største påvirkningene på elver og 
bekkefelt kommer fra diffus avrenning fra landbruk. Det er flere andre 
middels påvirkningskilder, som urban avrenning/avløp, påvirkning fra 
veitrafikk og fra dammer, sluser og barrierer i tillegg til punktutslipp fra 
søppelfyllinger, men avrenning fra jordbruk er klart størst. Nøkkeltiltak for å 
sikre økologisk god tilstand i Lierelva er hovedsakelig knyttet til reduksjon av 
næringssaltavrenning fra jordbruk (47 % av vannforekomstene) og etablering 
eller oppgradering av avløpsanlegg (18 % av vannforekomstene)  

Statsforvalteren i Oslo og Viken har i samarbeid med Bondelaget i 2021 
bidratt til en egen Forskrift om krav til jordarbeiding og miljøtiltak i nedbørfelt 
til sårbare vassdrag, Oslo, Akershus og Østfold. For-2022-12-06-2182 
Forskriften avgrenses til nedbørsfelt og deler inn alt areal (sone 2 og 1) hvor 
sone 2 får de strengeste kravene og sone 1 noe mildere. Eksempelvis: Et belte 
på 50 meter langs alle vassdrag skal ikke høstpløyes i sone 2.  

Iht. plan Avventer fullstendige regionale miljøkrav. De fleste kravene til 
redusert avrenning er innført. 
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Når det gjelder Buskerud-delen av Viken så gjenstår arbeidet med en slik 
forskrift.  

Vi ber derfor om en sak der kommunedirektøren utarbeider et forslag til lokal 
forskrift med tilsvarende miljøkrav som omtalt med mål om å begrense 
avrenning fra landbruket. 

 

UMP - 23 08 - Melding - Ledige 
bygninger i landbruket - Tone 
Elisabeth Svendsen (AP) 

Ber om en melding om behovet for å oppdatere og revidere veilederen for 
bruk av ledige bygninger i landbruket. 

 

Ikke 
påbegynt 

Ikke påbegynt grunnet manglende ressurser. 
Melding legges frem i møterunden juni 2025.  
  

 

UMP - 24 - 08 - Melding - 
Forurensing i Lierelva - Vidar 
Havellen (MDG) 

Forurensning i Lierelva 

Det vises til rapport fra Norwegian Research Center (NORCE) om 
plastforurensning i Lierelva som gir elva en førsteplass over de mest 
forurensede elver i landet. Det vises også til de svar kommunedirektøren har 
gitt til politikere gjennom spørsmål rettet til kommunedirektøren og 
medieoppslag om saken.Hovedtyngden av avfallet er gamle fyllinger, 
villfyllinger og landbruksplast på avveie. En stor del av ansvaret ligger på 
grunneiere som ikke har deponert avfall forskriftsmessig eller har gamle 
fyllinger på eiendommen.Omfanget er så stort i Lier at det må gjøres en stor 
innsats for å fjerne dette avfallet. Sannsynligvis vil ikke alle være i stand til 
dette på egen hånd.Lierelva er viktig for landbruket som vanningskilde og for 
Liers identitet. Slagordet «Grønne Lier» blir meningsløst med en elv full av 
avfall.Det bes derfor om en melding om hvordan dette kan ryddes opp i så 
snart som mulig og vurdere om 2025 skal bli året for en storstilt ryddeaksjon i 
Lierelva hvor grunneiere (i hovedsak landbruket), kommunen, organisasjoner 
og frivillige sammen gjør en innsats for å få en elv uten plastavfall og 
forsøpling. Det må også vurderes om det er mulig å søke på statlige midler til 
oppryddingsarbeidet og om det er faglige ressurser fra Statsforvalteren som 
kan bistå i arbeidet.Utfordringen er at mye av avfallet er vanskelig tilgjengelig 
slik at fjerning av dette kan være risikabelt og krever fagkompetanse og utstyr 
for sikker fjerning. Dette må hensyntas i et slikt arbeid. 

 

Iht. plan Arbeidet med en plan for opprydding er påbegynt. Politisk sak lagt 
frem for utvalg miljø og plan 23.10.2024 og 20.11.2024 (PS 84/2024 
og PS 106/2024) og kommunestyret 5.11.2024 og 3.12.2024 (PS 
183/24 og PS 220/24). 

 

UMP - 24 - 10 - Melding - 
Høgdaskogen - Kartlegging / 
oversikt over verneverdige 

Høgdaskogen - kartlegging/oversikt over verneverdige naturforekomster Ikke 
påbegynt 

Skyldes manglende kapasitet. 
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naturforekomster - Vidar Havellen 
(MDG) 

Vi ber kommunedirektøren redegjøre for om det er gjort kartlegging av 
naturforekomster som krever spesielt vern, spesielt rødlistearter. Det er 
forekomster av myrflangre på Haugerudmyrene, men det resterende av 
skogen ligger i kalkrik grunn, og det er grunn til å anta at det er forekomster 
av arter som er rødlistede. Det er derfor svært viktig at disse områdene ikke 
utsettes for hugst. Kulturminnene er vernet slik vi forstår det, men det er 
uklart om hvilke vern som gjelder for skogen og de naturforekomstene som 
måtte være der. Er det melde- og søknadsplikt ifm hugst i området? Iht 
Lovens § 8, 2. ledd kan kommunen nekte hogst dersom den kan få uheldige 
virkninger for miljøverdiene og vi ber om at dette vurderes. Vi ønsker 
meldingen til neste møte i utvalget. 

 

UMP-24-03 - Melding - Midlertidig 
gangsti på Lierskogen som følge av 
guardrail - Marius Svartås (H) 

Etter oppføring av guardrail (autovern) langs Drammensveien på Lierskogen 
har befolkningen fått en mer trafikkfarlig hverdag på en strekning som 
allerede mangler gang - og sykkelvei. Situasjonen har blitt slik at folk som 
ønsker å gå fra Heiatoppen til Nedre Stabæk Barnehage er tvunget til å gå i en 
vei med fartsgrense 60 km/t, heller enn å gå i grøfta ved siden av slik man 
kunne før opprettelsen av guardrail. 

I UMP møte 31.01.24 ble det i sak 16/2024 «Prioritering av 
trafikksikringstiltak 2024» vedtatt at kr 600.000,- som kan disponeres til ulike 
trafikksikkerhetstiltak. Etter mine kunnskaper kan ikke Lier VVA benytte disse 
på Drammensveien ettersom dette er en fylkesvei. De trenger et politisk 
vedtak som sier at dette er i orden. 

På bakgrunn av dette ønsker jeg en melding så fort som mulig (helst innen 
neste møte) hvor det kartlegges muligheter for gjennomføring og 
finansiering. Tiltaket vil trolig koste lite penger, ettersom man kan lage en sti 
på siden av guardrailen med grus. Derfor er det høyst relevant å vedta at de 
600 000,- kronene kan brukes på blant annet dette, da stien vil ha stor 
betydning for trafikksikkerheten langs Drammensveien som er blitt livsfarlig. 

Se PDF i saken for kart illustrasjon. Jeg mener man i det minste må få 
utbedret sti mellom punkt A-B, ideelt A-D. 

 

  

 

Iht. plan Det er tatt kontakt med Buskerud fylkeskommune vedr. dette. 
Deres konklusjon/tilbakemelding er at de kun vil gjøre noe svært 
små justeringer av det oppsatte autovernet.  Det vil bli lagt frem en 
melding i UMP  07.05.2025.    
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UMP-24-04 - Melding - 
Kommunale gressplener som kan 
være egnet som blomster- og 
slåtteeng - Per-Olav Sørhus (V) 

Oversikt over kommunale gressplener som kan være egnet som blomster- og 
slåtteeng 

Det har de senere årene blitt mer fokus på hva det private og det offentlige 
kan gjøre, for å legge til rette for pollinerende insekter.Ønsker derfor en 
oversikt over kommunale områder (gressplener/enger/skråninger) som kan 
egne seg som blomster- og slåtteeng. 

 

Ikke 
påbegynt 

Saken er ikke startet grunnet manglende kapasitet 

 

UMP-24-04 - Melding - Oversikt 
over myr som kan restaureres - 
Per-Olav Sørhus (V) 

Oversikt over myr som kan restaureres i Lier 

Økt karbonlagring i myr er et godt klimatiltak.Ber derfor om en oversikt over 
gjengrodde, ødelagte og drenerte myrer i Lier. Et eksempel på slik myr er på 
Gjellebekk. 

 

Ikke 
påbegynt 

Det vil gjøres en vurdering om hvordan dette kan gjennomføres og 
gis en prioritering.   

 

UMP-24-04 - Sak - Oslofjorden er i 
økologisk krise - Tone Elisabeth 
Svendsen (AP) på vegne av AP og 
MDG 

Oslofjorden er i økologisk krise- politisk oppfølging i Lier kommune 

Bestilling av sak 

Vi viser til meldingene 12/2024 og 23/ 2024 til Utvalg for miljø og plan. Vi ber 
om en sak som følger opp disse meldingene.Oslofjorden er i en alvorlig 
økologisk krise. Statsråd Bjelland Eriksen i Klima- og miljødepartementet har 
understreket alvoret i sitt brev om oppfølging av Oslofjordplanen til 
kommunene av 15. desember 2023. 

Det er behov for omfattende tiltak innenfor mange sektorer, særlig hos 
kommunene som har kystlinje i Oslofjorden. Lier har kystlinje i 
Drammensfjorden, som er en del av Oslofjorden, og det er behov for å se 
helhetlig på hvilke tiltak kommunen skal og kan gjøre. Statsråden oppfordrer 
kommunene til politisk behandling av saken, og vi ber derfor om en sak der 
kommunedirektøren ser på denne saken med stort alvor, og presenterer 
tiltak, både eksisterende og nye. Statsråden ber kommunene stramme inn 
byggeforbudet i strandsonen, og vi vil i den anledning peke på at 
ulovlighetsoppfølging i strandsonen er et viktig tiltak innenfor kommunens 
ansvar for praktisering av plan- og bygningsloven. 

Det bes også om at statsrådens brev til kommunene også oversendes 
formannskapet og kommunestyret, fordi det har direkte betydning for den 

Ikke 
påbegynt 

Store deler av kystlinjen er berørt av Gullaug planen og 
Fjordbyplanen hvor økologien i Drammensfjorden blir hensyntatt. 
Det vil bli utarbeidet en sak iht. bestilling.  
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kommende politiske behandlingen av kommunedelplan for Gullaug, der 
strandsonen er et sentralt tema. 

 

UMP-24-08 - Sak - Veileder for 
arkitektur og byggeskikk i Lier - 
Marius Svartås (H) 

Veileder for arkitektur og byggeskikk i Lier 

Med bakgrunn i melding UMP 35/2024 bes kommunedirektøren om å utvikle 
en estetisk veileder for arkitektur og byggeskikk i Lier og legge den fram til 
politisk behandling innen utgangen av 2025. Veilederen skal vise hva 
kommunen anser som god, bærekraftig og vakker arkitektur og byggeskikk, 
og dermed spille på lag med grunneiere og eiendomsutviklere for å sikre best 
mulig utvikling av kommunen.BegrunnelseEstetikk påvirkes både av historie, 
natur og funksjon. Den estetiske opplevelsen av bygg påvirkes også av 
omgivelsene rundt. Gode visuelle kvaliteter er når et byggverk oppleves som 
vakkert og godt tilpasset omgivelsene. Det er mange elementer som påvirker 
utseendet til et byggverk. For å få et helhetlig uttrykk, må elementene ses i 
sammenheng. Plan- og bygningslovens § 29-2 stiller krav til visuelle kvaliteter 
for alle byggverk. 

En veileder for arkitektur og byggeskikk i Lier kan gi kvalitative vurderinger av 
fargebruk, materialvalg, lyssetting, fasadeutforming og utforming av 
offentlige rom/allmenninger/grøntområder knyttet til eiendommer. Den kan 
også vise til hva som menes med god arkitektur i forskjellige format, f.eks. 
boligblokker i sentrumsnære områder eller lager/logistikk-bygninger.Lier 
kommune står foran store utviklingsprosjekter i mange år framover. 
Henvisning til historiske bygg i Lier med høy arkitektonisk kvalitet eller 
stedstypisk karakter kan være til stor inspirasjon og sikre lokal tilhørighet for 
både eksisterende og nye innbyggere. Et mål for veilederen kan være å vise 
utviklere og grunneiere, arkitekter og befolkning, et forslag til hvordan man 
kan skape et variert og estetisk vakkert Lier med utgangspunkt i kommunens 
identitet og historie.Det er naturlig å se for seg at en vedtatt veileder for 
arkitektur og byggeskikk i Lier, fører til en endring av Kommuneplanens 
arealdel § 3-6, der det stilles krav til estetikk og at dette vil få konsekvenser 
for alle nye bygge- og rehabiliteringsprosjekter i kommunen. 
Kommunedirektøren bes om å innhente inspirasjon fra 
kommuner/fylkeskommuner som har, eller er i ferd med å etablere 
arkitektoniske og/eller estetiske retningslinjer og veiledere. 

 

Ikke 
påbegynt 

Arbeidet er ikke påbegynt grunnet manglende kapasitet. 
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UMP-24-09 - Melding - 
Verneverdige bygg - Camilla 
Synøve Celius (SP) 

Verneverdige bygg 

Ber om en oversikt over tilstand av byggene som er vernet, og de med svært 
høy verneverdig verdi.  

Hva kan kommunen bidra med og hva kan vi pålegge eier i forhold til å bavare 
byggene og bruk gjennom vern? 

 

Ikke 
påbegynt 

Følges opp, ikke igangsatt ab hensyn til kapasitet. 

 

UMP-24-10 - Melding - 
Fartshumper Fjordsvingen - 
Engersandhavn - Liesl Mindt (FRP) 

Fartshumper Fjordsvingen -Engersandhavn 

Det skal tidligere være lovet fartsdempere i dette området når siste 
byggetrinn er ferdig. Engersand Havn Nord og Syd er nå ferdig utbygd for 1 år 
siden og trafikkmengden har økt betydelig . Fellessameiet Engersand 
begynner nå å bli utålmodige, og har over lengre tid vært i kontakt med 
kommunen om dette uten at noe skjer. 

 

Ikke 
påbegynt 

Saken tas opp med LVVA. 

 

UMP-24-10 - Sak - Periodisk 
byggesaksrapportering til UMP - 
Espen Sagvolden (H) 

Periodisk byggesaksrapportering til UMP 

Utvalg for miljø og plan ber kommunedirektøren rapportere jevnlig på mål for 
saksbehandling i byggesaker. Det bes om status fom. 2025, i form av melding, 
i påfølgende møterunde etter 1. jan, 1. mai og 1. september hvert år om 
status ved disse tidspunktene. Det bes om rapportering på følgende mål:  

1. Antall ufordelte byggesaker – bolig  

2. Antall ufordelte byggesaker – næring  

3. Gjennomsnittlig saksbehandlingstid, byggesaker med 3 ukers frist  

4. Gjennomsnittlig saksbehandlingstid, byggesaker med 12 ukers frist  

5. Antall registrerte ikke påbegynte ulovlighetssaker  

6. Antall pågående ulovlighetssaker 

 

Iht. plan Rapporteringen utføres nå iht. bestillingen, jf. MS 3/25. 

 

UMP-24-11 - Sak - Innføring av 
meldeplikt i Høgdaskogen - Vidar 
Havellen (MDG) på vegne av AP, 
MDG og SP 

Høgdaskogen - innføring av meldeplikt 

Det vises til melding MS 56/24Kommunedirektøren bes fremme en sak for 
Landbruk- og næringsutvalget iht skogbruksloven §8, 2. ledd for innføring av 

Iht. plan Er under utarbeidelse. Avventer juridisk veiledning. Saken skal opp 
til politisk behandling første halvår 2025. 
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meldeplikt for hugst i skogområdet begrenset av Joseph Kellersvei og 
Høgdabakkene slik at kommunen i hvert enkelt tilfelle kan vurdere om det 
skal innføres hugstnekt på grunn av miljø-, kultur- eller friluftsformål. 

Området har iht meldingen betydelige natur- og kulturverdier og er et viktig 
nærskogområde for unge og voksne på Tranby. Enhver hugst i dette området 
vil være svært uheldig av nevnte grunner. 
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"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
24 - 03 - ULN - Melding - 
Konsekvenser for landbruksutvalgets 
virkeområde av Statsforvalters 
forventning - Runar Gravdal (MDG) 

Statsforvalterens forventninger gir svært detaljerte og strenge krav for 
behandling av saker etter Jordloven og ser ikke ut til å kunne oppfattes 
som veiledende. Det brukes i stor grad skal i stedet for bør og statens 
føringer synes å gi en betydelig innstramming av utvalgets frihetsgrader 
ihvertfall for omdisponering av LNF områder. Utvalget ber om 
administrasjonens vurdering av konsekvenser for våre vedtak og 
dispensasjoner i forhold til arealdisponeringer i fremtidig saksbehandling. 

 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

KS-23-05-09 -Melding - Bruk av 
lokalproduserte landbruksprodukter i 
Lier kommunes virksomheter - Vidar 
Havellen (MDG) 

Bruk av lokalproduserte landbruksprodukter i Lier kommunes 
virksomheter 

Vi ønsker en melding om i hvor stor grad landbruksprodukter fra lokale 
småskalaprodusenter av landbruksprodukter (frukt, bær, grønnsaker, 
kjøttprodukter med mer) som kjøpes inn av Lier kommunes virksomheter 
og i forbindelse med arrangementer i Lier kommunes regi. Vi ber også om 
hvordan andelen av slike produkter kan økes. Småskala produksjon er 
viktig for mangfoldet i landbruket, og Lier kommune kan gjennom sine 
innkjøp være en viktig kunde for disse produsentene. 

 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

KS-23-09-05 - Melding - Lierlaben hva 
skjer - Morgan Langfeldt (FRP) 

Hva er fremdriften med Lierlaben, FrP etterspør fremdrift i forbindelse 
med Lier sines grundere sitt samarbeid på Lierlaben. Per i dag står 
lokalene tomme og det er ikke drift. Hva som er status og hva skjer 
videre. Dette må på det rene og det må tas et iniativ for å restarte eller 
avslutte opplegget. 

 

Forsinket Det arbeides nå med å få avklart hvilke behov og planer det er for 
bruken av Lierlaben. Det er ikke avklart per nå, dette arbeidet vil bli 
prioritert da det er mange avhengigheter i forhold til utfallet.  

 

KS-23-20-06 -S ak - Reetablering av 
Lierlaben - Frode Sundseth (H) 

Reetablering av Lierlaben 

Vi er kjent med den selvdrevne Facebook gruppen for Lierlaben og hvor 
det er et ønske om at det utvikles videre gjerne i samarbeid med en 
profesjonell aktør. Gjennom de faste møtene i kontaktforum med Lier og 
Næringsforeningen i Drammensregionen ble Lierlaben diskutert. I 
etterkant av møtet har det vært samtale mellom Administrasjonen og 

Forsinket Det arbeides nå med å få avklart hvilke behov og planer det er for 
bruken av Lierlaben. Det er ikke avklart per nå, dette arbeidet vil bli 
prioritert da det er mange avhengigheter i forhold til utfallet. 
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Drammen Works, og et møte mellom ordfører og daglig leder i Drammen 
Works for å snakke om Lierlaben og arbeidet som gjøres for gründere.  

Saken tar utgangspunkt i kommuneplanens samfunnsdel, strategisk 
næringsplan, Lierlaben, områdereguleringen og etableringen av 
helseparken.  

Det bestilles herved en sak om hvor og hvordan Lierlaben kan reetableres, 
samt belyse hvem som kan være naturlige samarbeidspartnere og gjøre 
en vurdering av mulighetene for å få etablert et investeringsfond sammen 
med private investorer særlig med fokus på å få etablert agritech. Også 
om dette kan vurderes i forbindelse med arbeidet av Drammensregionen 

 

KS-25-04 - Sak - Prinsipper og 
retningslinjer for kårboliger i 
landbruket – Lars Haugen (FRP) 

Lier kommune legger blant annet følgende retningslinjer til grunn for 
behandling av søknader om bygging og fradeling av kårboliger på 
landbrukseiendommer:Kårboliger etableres ikke på eiendommer som er 
mindre enn konsesjonsgrensen.Lier kommune skal være restriktive til å gi 
tillatelse til fradeling av kårbolig der kårbolig ligger i tilknytning til 
gårdstun, det er vesentlig risiko for drifts- eller miljømessige ulemper eller 
hensynet til driften tilsier at det foreligger et konkret og driftsmessig 
behov for kårbolig.I de tilfeller hvor det søkes om fradeling av kårbolig 
skal søknaden vurderes utifra eiendommens totale ressursgrunnlag, 
boligens plassering, arrondering, og eiendommens 
beliggenhet.Kommunen bør vurdere hvorvidt det skal stilles krav til 
avvikling av landbrukseiendommen, dvs. at bygninger og tun deles fra 
landbruksarealer og at det stilles krav om at landbruksarealene selges 
som tilleggsareal til nærliggende landbrukseiendommer. 

 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

LBU - 22-11 - Melding - Matkultur- og 
kompetansesenter på Store Gilhus 
gård - Lise Hafskjold Kivle (V) 

Det bes om at kommunedirektøren utreder muligheten for å etablere et 
matkultur- og kompetansesenter på gården etter modell fra Geitmyra i 
Oslo, Kristiansand, Trondheim og Ringsaker, med svar til LU siste møte før 
sommeren 2023. 

 

Forsinket Det arbeides nå med en mulighetsstudie som skal gi svar på hva 
Store Gilhus Gård skal brukes til. 
 

 

ULN - 25 - 01 - Melding - 
Matberedskap og trivselstiltak - 
Janicke Karin Solheim (MDG) 

Matberedskap og trivselstiltakMange verdsetter kortreist mat, og å 
bruke skrotearealer til matproduksjon vil bidra til bedre beredskap. 

Forsinket Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
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Gressplener, grøntrabatter og parker kan i større grad gi rom for 
beplanting med nyttevekster. 

Med krig i Europa og usikkerhet om ulike hendelser vil kunne påvirke 
Norge, bør vi planlegge for hvordan vi kan sikre et robust 
samfunn.Klimaendringene påvirker også dyrkningsmuligheter, 
forsyningssikkerhet og infrastruktur. 

Dyrkingskunnskapen i befolkningen er svekket og kan medføre økt 
sårbarhet i usikre tider.I tillegg til en god landbruksstrategi bør en del 
mindre tiltak, som delvis kan sees som trivselstiltak og delvis som verdifull 
klimatilpasning, også satses mer på. 

Det blir stadig færre pollinerende insekter. Det i seg selv kan true norsk 
matsikkerhet og biologisk mangfold. Lier bør derfor fortsatt ha som 
ambisjon å være en «bievennlig kommune». 

Å bruke skrotarealer til matproduksjon kan også bidra positivt til læring, 
trivsel og folkehelse. Hvis vi satser på blomstereng, bærbusker og 
frukttrær, kan beplantningen glede på nye måter. Det kan oppstå fine 
møteplasser og menneskemøter og skape engasjement og fellesskap 
lokalt. 

Det er rimelig, enkelt å gjennomføre, og i et beredskapsperspektiv vil det 
være bra å bruke offentlige arealer og skrotearealer til nyttevekster og 
dyrking.Felles for slike små og litt større satsinger er at de ikke er spesielt 
kostbare og knapt har ulemper, da de kun legger til rette for grønnere og 
hyggeligere offentlige arealer og tettsteder, som samtidig kan bremse 
utfordringer knyttet til ekstremvær og overvann. 

Å ivareta slike områder, sammen med mer skolehager, parseller og annet, 
kan også motvirke ensomhet og styrke nabolagene våre. I tillegg ivaretar 
vi litt mer dyrkingskunnskap som kan oppskaleres ved behov. 

Kommunedirektøren bes derfor om en melding om hvordan det i større 
grad kan legges til rette for at spiselige planter brukes til beplanting og 
skjøtsel, gjerne slik at mindre arealer oftere kan brukes til urban dyrking 
og/eller kunnskapshager.Kommunedirektøren bes om å utrede 
handlingsrommet for dette i Lier kommune, inkludert mulighetene for 
innbyggere, næringsliv og frivillighet til å bidra. 

Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 
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ULN - 25 - 01 - Melding - Skolehager 
og grønne klasserom - Caroline 
Thorbeck (V) 

Skolehager og Grønne klasseromUtvalget for Landbruk og Næring (ULN) 
ønsker å få en oversikt over hvilke kommuner som benytter skolehager og 
Grønne Klasserom som en del av sine pedagogiske tilbud. 

Gjennom verbalforslag 3.25 i HP 2025-2028 har skolene i Lier fått en 
oppfordring om å benytte skolehager og Grønne Klasserom for å gjøre 
læringen mer praktisk, aktiv og relevant. Med mulig støtte fra stiftelser 
kan barne- og ungdomsskolene i Lier få hjelp til å starte opp med dyrking 
på timeplanen, både i klasserommet og ute i skolegårdene. Skolene vil 
selv velge om og når de vil delta i nettverket og motta utstyr, samt 
bestemme prosjektets fremdrift, hvilke lærere og hvilke trinn som ønsker 
å delta. 

For å lære av andre og vurdere hvordan vi kan bidra til arbeidet i vår egen 
kommune, ønsker vi å få en oversikt over hvilke kommuner som benytter 
skolehager og Grønne Klasserom, og i hvilken utstrekning de har 
implementert dette. 

 

Iht. plan Dette er under etablering i samarbeid med skolene.  

 

ULN-23-11 - Melding - Rådyrbestand - 
Gina Elisabeth Ekeberg (H) 

Rådyrbestand 

Vi er blitt kjent med fra forskjellige hold at rådyrbestanden i Lier er altfor 
høy. Det rapporteres om mye rådyrskader i frukthagene og mye 
rådyrpåkjørsler. Det som begrenser rådyrbestanden er jakt og rovdyr. 
Rødrev er rovdyr for rådyrkalv, og det er nyttig å oppretteholde en 
revebestand som stadig blir mindre pga «lystjakt». Rødreven bidrar 
dessuten til å redusere møllpaukbestanden (jordrotte) som også 
etterhvert er blitt en stor skadegjører i frukthagene. Hva er mulighetene 
for en større fellingskvote for rådyr og hvordan kan jakt på rødrev 
begrenses? 

 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 

 

ULN-24-01 - Melding - Tiltak langs 
Lierelva ved Gyrodactylusbekjempelse 
- Kaja Elisabeth Flesjø Kværner (SP) 

Tiltak langs Lierelva ved Gyrodactylusbekjempelse 

Det ble besvart spørsmål i ULN om metode for bekjempelse av 
Gyrodactylus salaris datert 3.11.2023. Metoden er ikke avklart per dags 
dato, men dersom det blir valgt rotenon, som er dødelig for alt liv med 
gjelder, vil det da kunne åpne opp for at tiltak i erosjonsutsatte områder 

Forsinket Svares ut første halvår 2025 
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vil kunne bli innvilget i behandlingsperioden? Under de store 
nedbørsmengdene som kom etter flommen "Hans" i 2024, ser man 
rasskader som reduserer areal med dyrket mark langs elven. Å kunne 
åpnet opp for å iverksette tiltak slik at slike skader kan forebygges, vil 
bidra positivt for jordvernet. Kan kommunedirektøren redegjøre for om 
det vil bli en mulighet for å åpne for slike tiltak i perioden behandlingen 
skal foregå? 

 

ULN-24-04 - Sak - 
Vannforvaltningsarbeidet - Janicke 
Karin Solheim (MDG) 

Vannforvaltningsarbeidet 

Viser til melding med årsrapport over status Lierelva vannområde, 
kapasitet og finansiering. 

I henhold til vannforskriftens kapittel 2 er miljømålene for vann i Norge at 
alt overflatevann, sterkt modifiserte vannforekomster og grunnvann skal 
oppnå god økologisk tilstand og/eller potensial innen utgangen av 
inneværende planperiode 2022-2027 (§ 4 – 8).Hele 38 av totalt 79 
vannforekomster i Lierelva vannområde er imidlertid i moderat, dårlig 
eller svært dårlig tilstand og/eller i risiko for ikke å nå miljømålene om 
god økologisk tilstand innen 2027 og 2033. 

En oversikt over Lier kommunes ansvar og forpliktelser i forbindelse med 
vannforvaltningsarbeidet som ligger til virksomhet Landbruk og miljø, 
viser at det ikke er overenstemmelse mellom estimert antall årsverk for 
oppfølging av lovkrav, statlige og politiske forpliktelser/retningslinjer og 
faktisk kapasitet i administrasjonen hos Landbruk og miljø.Andre 
miljørådgiveroppgaver, som oppfølging av naturmangfold, ravinedaler og 
andre lovkrav, forventninger og oppfølging av retningslinjer er ikke 
medtatt i nevnte oversikt. 

Kommunedirektøren foreslår en løsning med å øke 
vannområdekoordinatorstillingen og miljørådgiverstillingen til å dekke inn 
de oppgavene som Lier kommune i dag ikke har kapasitet tilgjengelig til å 
utføre.Drammen kommune har gitt signaler om at de kan være 
vertskommune for en 100 % prosjektlederstilling for Ren 
Drammensfjordprosjektet, dersom Lier kommune går med på en slik 
løsning. Da kan en 50 % stilling gjøres tilgjengelig til økning av 
vannområdekoordinatorstilling fra 40 % til 60 % og miljørådgiverstilling 
fra 10 % til 40 %. På denne måten kan Lier kommune dekke opp dagens 

Forsinket Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  

Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 
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behov i vannforvaltningsarbeidet.En økning i 
vannområdekoordinatorstilling vil også øke de statlige bidragene fra 
vannregionmyndighetene. 

Kommunedirektøren bes derfor om en sak til politisk behandling der 
denne løsningen vurderes nærmere. 

 

ULN-24-05 - Melding - 
Tømmerterminalen - Runar Gravdal 
(MDG) på vegne av AP og MDG 

Tømmerterminalen 

Kommunedirektøren utreder mulige konsekvenser av vedtaket om å gi 
anledning til å utvide driften av terminalen for et år av gangen etter 2027. 
Både praktiske konsekvenser av oppsigelsestid og strategiske 
usikkerheter ved dette. 

 

Ikke 
påbegynt 

Avventer arbeidet med lokasjon av tømmerterminal. Lier og 
Drammen kommune i samarbeid med Buskerud fylkeskommune.  

 

ULN-24-08 - Melding - Lierlabben - 
Kaja Elisabeth Flesjø Koppergård (SP) 

Meldingsbestilling 

I forbindelse med sak 37/24 behandlet i Utvalg fra Landbruk og Næring 
bestilles det en melding som redegjør hvordan Lierlabben fungerte ved 
oppstart og frem til de måtte stanse virksomheten da Lierlegene gikk inn i 
lokalene. Hvordan fungerte det i forhold til målsettingene ved 
opprettelse, og hva er planen og ønsket målsetting for Lierlabben videre? 

 

Forsinket Det arbeides nå med å få avklart hvilke behov og planer det er for 
bruken av Lierlaben. Det er ikke avklart per nå, dette arbeidet vil bli 
prioritert da det er mange avhengigheter i forhold til utfallet.  

 

ULN-25-01 - Melding - Bondens 
nettverk i Lier - Ragnhild Moslet 
Egeberg (KRF) 

Har vi etablert et Bondens nettverk i Lier? 

Flere av våre nabokommuner er i ferd med å etablere «Bondens 
nettverk» som en systematisk arbeidsmetode for å forebygge psykiske 
vansker og legge til rette for god psykisk helse i landbruket, samt være et 
sikkerhetsnett om ulykke og krise skulle ramme. «Bondens nettverk» er 
en oversikt over ressurspersoner som bonden eller andre kan kontakte 
hvis de er bekymret for bondens situasjon og helse. Nettverket arbeider 
for å forebygge psykisk uhelse i landbruket og fungerer som et 
sikkerhetsnett om en hendelse skulle oppstå. Det består av personer og 
organisasjoner knyttet til landbruket, og oversikten skal etableres og 
vedlikeholdes av landbrukskontorene i kommunene. Hvert nettverk skal 
ha oppdatert kontaktinformasjon tilgjengelig på kommunens nettside og 
gjøres kjent på andre måter slik at det er enkelt for en bonde eller noen 
på deres vegne å søke hjelp. Aktørene kjenner til hverandre og vil hente 

Ikke 
påbegynt 

Virksomheten landbruk og miljø har ikke startet med å svare ut alle 
bestillinger grunnet manglende ressurser og kapasitet i 
virksomheten.  
Det arbeides nå videre med prioritering av arbeidet med å svare ut 
bestillingene. 
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inn riktig kompetanse etter behov og med bondens samtykke. Kun 
relevante aktører vil kjenne til bondens situasjon. Venstre, Krf, 
Senterpartiet, MDG og Rødt lurer på om det finnes et slikt nettverk i å vår 
kommune, eller om det er planer om å starte arbeidet med å etablere. Vi 
bestiller derfor en melding om dette. 
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"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 
14-03 - RMI - Melding - Utrede 
mulighet til å markere flere høytider 
- Khatima Haidari (AP) 

Bestilling av melding om å utrede muligheten til å markere flere høytider. 
Lier kommune skal utrede muligheten for om vi kan belyse/pynte/markere 
under forskjellige høytider. Dette vil signalisere inkludering av det 
mangfoldige innbyggerne i vår kommune. Et helhetlig bildet av blant annet 
følgende punkter; hvilke religioner/livssyn finnes det i Lier som vi kan 
markere? samarbeid med barnehager, hvilke kostnader vil slike markeringer 
ha for kommune? Er det mulig å opprette et utvalg for arrangering av 
markeringen? 

 

Ikke 
påbegynt 

Ikke påbegynt grunnet manglende ressurser. 

 

FS-23-02-11 - Sak - Sak om 
finansreglement - Espen Lahnstein 
(SP) 

Sak om nytt finansreglement. 

Lier kommunes finansreglement ble sist vedtatt av kommunestyret i møte 
den 06.10.2020, som sak 113. Det bes om en sak, der det tas en 
gjennomgang med en eventuelle revideringer av dagens finansreglementet. 
Dette for at det nye kommunestyret kan ta eierskap til styringen av 
kommunens finanser. Det har siden 2020 skjedd mye i det internasjonale 
pengemarkedet dette må tas høyde for. 

 

Iht. plan Arbeidet er startet opp, og det forventes å kunne legge frem 
kommunestyresak i løpet av 2025.  

 

FS-24-08 - Sak - Utredning av 
fylkesbytte - Frode Sundseth (H) 

Kommunedirektøren bes, i henhold til Lov om fastsetting og endring av 
kommune- og fylkesgrenser, å utrede samt fremme sak om søknad til 
Stortinget om overgang for Lier kommune fra Buskerud til Akershus 
fylkeskommune fra 1. januar 2028. Saken skal legges frem til politisk 
behandling for kommunestyret innen utgangen av 2024, og initieres etter 
§8 i nevnte lov. Vi viser også til tidligere vedtak i sak FS 2/2022 «Deling av 
Viken fylkeskommune - Lier kommunes høringssvar». 

Lier kommune er en naturlig del av et felles bo- og arbeidsmarked i Stor-
Oslo, og Lier har i dag en rekke sammenfallende interesser med de vestre 
delene av Akershus. Dette forsterkes av at de tidligere kommunene Røyken 
og Hurum, som Lier kommune har hatt et godt og tett samarbeid med, i dag 
er en del av Asker kommune og Akershus fylkeskommune. 

Etter oppløsningen av Viken fylkeskommune ser vi at Lier kommune kan 
være tjent med å bytte fylke fra Buskerud til Akershus for å ivareta 

Forsinket Sak framlagt for formannskapet og kommunestyret i februar 2025. 
Saken ble sendt tilbake for ytterliggere utredning, og legges frem på 
ny så snart en innbyggerundersøkelse er gjennomført. 
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tjenestetilbudet for Liers innbyggere på best mulig måte. For Lier er gode 
kollektiv- og samferdselsløsninger mot Asker, Bærum og Oslo særlig viktig, 
og dagens tilhørighet til Buskerud fylkeskommune begrenser dette 
vesentlig. En overgang til Akershus vil kunne gi bedre tjenester til 
innbyggerne i Lier kommune. 

Det er god grunn til å tro at de samlede fylkeskommunale oppgavene som 
kollektivtilbud, videregående opplæring, klima/miljøtiltak, næringsutvikling, 
fylkesveger, kultur, idrett, folkehelse, integrering, tannhelse og regional 
planlegging kan løses bedre for våre innbyggere ved overgang til Akershus 
fylkeskommune, og på denne bakgrunn bestilles saken. 

 

KS-24-04-Sak - Nye retningslinjer for 
oppføring av mikrohus i LNFR-
områder - Tove Hofstad (V) 

Nye retningslinjer for oppføring av mikrohus i LNFR-områder 

Ulike boformer er et pluss. Kommunestyret ser positivt på alternative 
boformer slik at flere har mulighet til å komme seg inn på boligmarkedet og 
eie sin egen bolig. Det vises til melding 42/23, behandlet i kommunestyret 
12/12-2023, og bestiller følgende sak: Kommunestyret ber 
kommunedirektøren om å etablere egne retningslinjer for oppføring av 
mikrohus i LNFR-områder. Målet er at disse retningslinjene skal fungere 
som styringsverktøy ved behandling av søknad om dispensasjon for 
oppføring av mikrohus og med det bidra til økt interesse for, og etablering 
av, mikrohus i Lier. 

 

Ikke 
påbegynt 

Sak vil bli lagt frem i møterunde juni 2025  

 

KS-24-09 - Sak - Sak om forsterket 
kommunal rettshjelp for ofre for 
voldslovbrudd med mer - Lars 
Haugen (FRP) 

Voldskriminalitet er et betydelig samfunnsproblem i både Akershus og 
Buskerud. Etter dagens ordning i straffeprosesslov, lov om rettshjelp med 
mer, har de antatte gjerningsmennene tilnærmet ubegrenset tilgang på 
gratis advokatbistand. 

I noen grad har også de som blir utsatt for voldskriminalitet rett på juridisk 
bistand dekket av det offentlige. Men bistanden til ofrene er stor grad 
behovsprøvd. Dette knyttet til ofrene sin økonomiske situasjon med mer. 
Manglende tilgang på juridisk bistand hos ofrene kan føre til at en del 
gjerningspersoner spiller unna økonomisk erstatningskrav. Det kan være 
uheldig. 

Iht. plan Arbeidet med saken er igangsatt. 
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Det er også her viktig at en lovbryter som er under den kriminelle lavalder 
(15 år), kan bli pliktig til å betale økonomisk erstatning, ikke-økonomisk 
erstatning / oppreisning. 

Det anmodes om en sak om en mulig utvidet og forsterket rettshjelp fra Lier 
kommune for voldsofre bosatt i Lier,. 

En er klar over at det primært er et statlig ansvar å bekjempe kriminalitet. 
Det likevel klart at det her er en kjent svakhet i dagens ordning for 
rettshjelp. Videre vises det til at det for noen år tilbake var et prøve prosjekt 
med generelt utvidet rettshjelp hvor Lier kommune deltok. 

 

KS-24-12 - Sak - Særskilte utgifter 
knyttet til flyktninger i Lier 
kommune - Carl William Nordby 
(FRP) 

1. Med utgangspunkt i melding 116/24 bes det om en sak om særskilte 
utgifter knyttet til flyktninger i Lier for alle flyktninggrupper. 

2.Det legges frem forslag til hvordan utgiftene beskrevet i MS/116 skal 
dekkes inn 

 

Ikke 
påbegynt 

Planlagt levert i løpet av første halvår 2025 
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Avsluttende prosjekter: 

 

 

Prosjekt- 
nummer Prosjektnavn

Årets vedtatte 
bevilgning (HP 25)

Totalt bevilget 
til og med 2025

Totalt 
regnskapsført 
til og med 2025 Rest/ubrukt

ubrukt i 
prosent Kommentar

9498 Velferdstekologi F-sak 44/2014 13 614 242          9 614 241            4 000 001        100 %

Avtale om totalleverandør av velferdsteknologi ble inngått i november 2024. I all 
hovedsak er det lagt opp til leasing av utstyr. Men det kan likevel vurderes kjøp av 
visse typer velferdsteknologisk utstyr. Det er fortsatt usikkerhet rundt behov for 
investeringer i løpet av 2025. 

8603 Inventar og utstyr til Lierlegene 250 000                        450 000                -                        450 000           100 % Denne er i prosess, kostnadene løper tidlig i 2025.
8606 Utstyr legekontor 100 000                        100 000                -                        100 000           100 % Forventer prosjektgjennomføring i løpet av 2025.
8607 Utkjøp av leasingbil hjemmetjenesten 350 000                        350 000                -                        350 000           100 % Forventer prosjektgjennomføring i løpet av 2025.

9575 Nøstehagen - senger og møbler 350 000                        1 041 000             679 961               361 040           35 %
Prosjektet har gått i henhold til planen og følges videre opp med ny bevilgning inn i 
2025.

1744 TP 3 restmidler -                         485 954-               485 954           100 % Prosjektmidler, tilskuddsmidler etter covid 19.

8586 Oppgradering jernbanelinja Lierbyen - Reistad 1 000 000             959 840               40 160              4 %
Avventer siste faktura før prosjektet er ferdigstilt. Forventer å avslutte i henhold til 
budsjett i 2025.

9515 Aktivitetspark foran ungdomshuset V2 10 693 000          8 922 512            1 770 488        17 % Prosjektet gjenstår noe etterarbeid inn i 2025.
9578 Nyanlegg og rehabilitering av anlegg 4 000 000                     13 400 000          4 905 619            8 494 381        63 % Rehabilitering av kunstgressbane på Tranby og Stoppen er under planlegging.
5361 Utfartsparkering på Gjellebekk 1 200 000             1 063 441            136 559           11 % Gjenstår noe avsluttende arbeid.
9545 Digitalisering av byggesaksarkiv 2 332 948             2 132 948            200 000           9 % Mye av prosjektet er ferdig.

2435 Oppgradering Sørumseterveien 1 950 000             3 108 414            1 158 414-        -59 %
Prosjektet er gjennomført, veien er godkjent. Prosjektet er delvis finanisert av inntekter 
fra hogst som kommer høsten 2025.

9292 Rassikring 6 186 000             5 500 308            685 692           11 %

I 2024 ble det brukt brutto litt over 700 000 kroner av dette prosjektet som kommunens 
egenandel på prosjekt 8090, Landfallbakken Vellingbekken. Restmidlene burde ligge 
igjen som en buffer for fremtidige rassikringsprosjekter, som 7036 Erosjonssikring 
Vellingbekken på Landfall og 7037 Skredsikring Egge.

8542 Ladepunktstrategi elsykler 1 048 846             464 731               584 115           56 % Det planlegges å bruke av prosjektmidlene i 2025.

8608 Diverse reduksjon (KS vedtak) må spesifiseres 1 322 000-                     1 322 000-             -                        1 322 000-        100 %
Diverse reduksjoner lagt inn av kommunestyret etter behandlingen av HP 25, 
administrasjonen jobber med å finne en løsning.

SUM 3 728 000                     52 044 036          36 866 060         15 177 976      29 %

Oversikten viser alle avsluttende prosjekter i Lier kommune
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Løpende prosjekter: 

Prosjekt-
nummer Prosjektnavn

Årets vedtatte 
bevilgning (HP 25)

Restmidler 
inn i 2025

Totalt bevilget 
2025

Regnskapsfør
t 2025 Rest/ubrukt

ubrukt i 
prosent Kommentar

9450 Sykehjemsutstyr - kjøkken 100 000                      1 855 985      1 955 985             1 955 985      100 %
Midler/investeringer for nødvendige utskiftninger og oppgraderinger 
i.h.t næringsmiddelregelverket.

8537 Fast investering til IKT/digitale løsninger 179 841         179 841                 179 841         100 %
Forventer behov i følge med nytt bibliotek, automater, infoskjermer 
osv.

8437 Kulturinvesteringer 3 387 846      3 387 846             3 387 846      100 %

Midlene benyttes til kulturvern, primært tilretteleggingstiltak og 
formidling knyttet til helleristningsfeltet (elgfeltet) ved 
Utenga/Tronbergfjell. Vi er avhengige av fylkeskommune og sentrale 
vernemyndigheter og kostnadene løper ikke i takt med bevilgningen. 
Deler av ramma brukes også fortløpende til mindre investeringer i 
utstyr og anleggstiltak som bedrer funksjonalitet og bruk av 
kommunale kulturarenaer.

5356 Maskiner, kjøretøy og utstyr 500 000                      759 080         1 259 080             1 259 080      100 %
Løpende prosjekt for investeringer i maskiner, kjøretøy og utstyr til 
Kultur.

8410 Kom.del.plan idrett og frilufsliv 765 992         765 992                 72 756               693 236         91 % Oppgradering og etablering av flere nærmiljøanlegg er under prosess. 

8539 Opprustning av uteanl. Ved skoler 1 000 000                  520 595         1 520 595             398 487            1 122 108      74 %
Opprusting av skoleanlegg på Gullaug, Hegg m.fl. er planlagt 
gjennomført i 2025.

9495 Oppgrad./videreutv. Friområder/naturstier 1 145 254      1 145 254             301 174            844 080         74 %
Oppgradering av infotavler, benker og andre friluftslivstiltak er 
planlagt gjennomført i 2025.

9520 Kartverk 3 349 081      3 349 081             3 349 081      100 % Konto som brukes for løpende geovekstprosjekter gjennom kartverket. 

8201 DATAUTSTYR 8 000 000                  2 523 110      10 523 110           10 523 110   100 %

Ny rammeavtale med Viken Fiber var på plass i fjor sommer så arbeid 
med oppgradering av egen infrastruktur har blitt utsatt i påvente av 
den var på plass.

8200 Digitalisering inklusiv velferdsteknologi 1 000 000      1 000 000             126 250            873 750         87 %
Prosjektet er vedtatt over som driftsprosjekt, restmidlene benyttes til 
avslutning av pågående prosjekter fra tidligere. 

SUM 9 600 000                  15 486 784   25 086 784           898 667            24 188 117   96 %

Oversikten viser alle løpende prosjekter i Lier kommune



 

 

 


